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AV.TBOMAN EVREN(TBB Ba şkan ı )_ Efendim, ço ğiinlu ğumuz vard ı r,
toplant ı y ı aç ıyorum..

BugLine kadar TUrkiye Barolar Birli ğinin olağan ve olağanUs-
tUbUtin genel kurullar ı ilk toplant ı lar ı p da çoğunluk sağlayabilme1
gibi gUze ı bir teamUle sahiptir. Bu da bizleri fvkaladeuıutl ıj
etmektedir.

Yargı organları mı z ı n çok de ğerli, saygı n say ı n ba şkanlar,
Türkiye Barolar Birliğ inin seçkin tem şilcilei, bas ı n ı mı z ı n say ı n
mensuplar ı , aziz m.eslekta şla' ı m.;

Türkiye Éarolar Birli ğinin 9 vncu Genel Kurulunda sizleri
selamiamaktat-ı müstesna bir onur ve zevk duymaktay ı m.

Tftrkiye Barolar Birli ğ irı in.Genel Kurulları n ı n iki y ı lda
bir yapı lmas ı n ı , öngören yasa de ği ş ikliği bizim için çok önemli
sorunlar yaratmış tır. Türkiye barolrj.n ı n görevi ve i şlevi için
iki yı llı k bir süre son derece uzun br zaman dilimni kapsamak-
tad ı r. Bu nedenle de zaman zaman' olağanüstü kongreler yap ı lmas ı .
zorunluluk haline gelmektedir.

Bugün bütçe dönemimiz sona ermi ş , kesirı hesapleran aklan-
ması bakı m ı ndan ve glecek dönem büçsinin on.anmasj. iÇln yeni
bir genel kurul tppiant ı s ı na gereksirne duyulmu ştur'. Bu arada,
bir senelik süre içinde SOLİ derece örcmli. hukuk, adalet ve
yargı sorunları birikmi ştir.

Böyle bir olağanüstü genel urulyap ı lmasi.r karar verdi-
ğimiz için bu sorunlar ı m ı z ı da bu genel kuruluuzda konu ş mak
imkn ı ni. bulacağı z.

Her kesimden vatanda şı mı z hukuk, yargı ve adalet sorunla-
rı nda Türkiye Barolar Birliini do ğrudan görevli görmekte, görü,<3.
vedü. ş üncclerine büyük bnemvermektedirler.

Kamu vicdan ı ndan doğan böylesine güç, ancak e derece
onurlu bir görevi yüklenmekten kurulu şumuz onur duynıaktad ı r.
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Demokras imiz in çok eski vazgeçilmez kurulu şları ndan olan
baroları rnı z, adaletin gören gözö, dU şUen kafas ı , çarpan kalb,

haykı an sesidir. Meslekta şlar ı mı z dışında de ğiş ik kisiler, örgüt-
ler ve özellikle yargıı z ın de ğerli eneupları btön adalet sorun-
ları ile ilgilenmesini bizlerden beklemektedirler.

Bugfin Ulkemizde •gizlenemeyecek somut olgu, ciddi bir

Anayasa bunal ı mı n ı n varlığı d ı r, Siyasi rejimlerin deviml ı lığı ,

Anayasan ı n toplumun goreksinmelerini kar şı larbas ı na bağlı dr. -
Ülkemizde aayasalar kubullerinden önceki dönemin etkisi alt ı nda
şokillenmekte, "Panik Mevzuat ı ' denen kurallar içermektedir. -

1982 Anayasas ın ı n ülkemiz demokrasisinö çizdi ği çerçeve
sosyal ya şama dar gelmekte ve sosyal olaylar ögörlen s ı n ı rı
zorlamaktad ır.	 .

Tirkiye Barolar Birliğinin Anayasan ı n kabulV.nden önce ap-
tadığı , ilgililere ve kamuoyuna sundu ğu görU şlerimizin her gUn
biraz daha gçerlilik kazand ığı n ı görmek bizleri hakl ı kılsa da
mutlu etmemektedir.

Anayasala, devletin yönetim biçimni devlet orgaları n ı n

görev ve yetkilerini 9 insanları n temel hak ve ö. rltikierirı ±
dUzenleyen kurallar bUtUnUdUr. Herhangi bir hakk ı n ve özgUrlu ğUn
tan ı nmas ı yeterli de ğildir Onlar ın duraksamadan, engelsi kul-
lan ılmas ı n ı sağlanmas ı da çok büyUk öneri,ta şı r..

Anayasamı z, tan ı dığu bUtUn hak ve özgUrlukleriayr ı cal ık
kurallar ıyla ortadan kald ı ran, ayrı calı kları n as ı l kural halini
aldığı bir yapı lannada olu şmu ş tur.	 .

Ayrı ca, 1982 Anayasas ı yargı sal denetimi etkisiz k ılan,
evrensel hukuka ayk ı rı pek çok kural içermektedir. Bu nedenle
hukuka ayk ı rı birçok dUznlemenin Anayasaya uygun olduğu çeli ş-
kisiyle kar şı kar şıya kal ı nmaktad ır. Böyle bi yap ı lanan ı n

yargı sal denetim aç ı s ından ortaya koydu ğu olumsuz görUntL yan ı nda,
dava hakkı ve şartları aç ı s ından getirilen k ı s ı tlamalar da
ciddi soruniar yaratmaktad. ı r.
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Uygulama aç ı s ındn Anayasan ı n ihmal ve ihlal edilebilece ği

düUnce.si içinde giri ş imler izlen ııeIte, Anayasa Mahkernesince daha

önce iptal edflmi ş yasaları n yeniden kabul edilsi ve iptal edi-

linceye kadar yürürlükte kalmas ı derin kaygı yaratmak:tad ır.

Kat ılı tac ı demokratik düzenlerde ülkeyi kimin yönetece ği

sorusunun yerini, ülkenin nas ı l yönetilece ği sorusuna b ı rak ışt ır.

Demokratik dü şüncenin bu soruy verdi ği ayrı calı ksJ.z kar şı lık,

hukukun üstünlü ğünün egemen k ı lı nmas ı d ır,

TUrkiyé Barolar Birli ğinin y ı llardı r söidürdüğdü ğü etkin

giriş imler sonucu hu-kukun üstünlü ğü ilkesi .Anayasamı zda yer almış ,

bütün siyasi örgütlerce benimsenmi ştir. Devletimiz, yönetsel ve

yargı sal alanda hukukun .üstünlü ğü ilkesini TürkHalk:Ln1fl ka±as ı nda

ve görılünde yaşayan adalet duy.gusunun yücel.iğ ine yara şı r ş ekilde

gerçekle ş tirmek zorundad ır. Milletimizin adalet duygusu, tarihinde

gelen bilinçle köklü ve güçlü bir din ami ğe sahiptir.

Ülkemizin adalet sorunlar ı ancak bu ölçü içinde çözümlene-

Türkiye, Avrupa Topl İuğuna ye almaya dayd:ı r. fiukukuLıuzu

Avrupa Toplulu ğu hukukuna uydulmas ı zorunlu olmakted ı r. Egemenlik

kavramı tl ın bile yeni, bir de ğiş ikliğe, u ğrayacağı böyle bir süreçte

bütün hukukumuzu içeren yeni ve köklü bir adalet reformuna gerek

vard ı r.

Hakimler görevlerinde ba ğı msı zd ırlar. Anayasa, 1anuna

ve hukuka uygun olarak vicdani kanaatlerine, göre hüküm.verirler.

Hiçbir organ, makam, merci veya ki ş i yargı yetkisinin kullan ı lma-

sı nda mahkemelere ve hakimlere emir ve talimat veremez, tavsiye

ve telkinde bulunamaZ. Bu kural ı n gerçekle şmesini sağlayacak hür,

özerk ve güvenceli 'yarg ı kurumu; Anayasam ı Ziti 159 ur ı cu cıadesiyle

düzenen'en Hakimler ve Savc ı lar Yüksek Kurulunun olu şma şekli ve

çalışma usullerine ait kurallala ciddi bir tehdit alt ı nda

kalmış ve hı zl ı bir yozla şma sürecin t o girmi ştir
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Hakimler ve Savc ılar Yüksek Kurulu her gün biraz daha
siyasi gücün etki alan ı na girmektedir. Hakimler ve Savc ı 1a'
Kurulunun yap ı s ı , 'gündeme al ı nmayan hiçbir konuyu inceleyemedesi,
bütün haz ı rl ık çalışmaları nı n Adalet Bakanlığı nOa yap:Llmas ı ,

siyasi gücün etkinliğine neden olmaktad ır.

Yargıçlar ı nı z siyasi havay ı yoklar, kollar, hesaplar

hale gelmi şlerdir. Söylentiler 'gürültüye dönü şmü ş , ciddi boyutlarda

tehlike ve ele ştiriler ortaya ç ıkmış tı r.

Son zamanlarda gerçekle ştirilen yargı ç atamaları nda,

yetki kararlar ında adaleti yaralay ı cı , yargı gUvencesini g.lge-

leyici uygulamalar birbirlerini izeme1te Türkiye Barolar Birli ği-

nin ilk günden beri dile getirdi ği ku şkular önemli boyutlara

t ırmanmakta, gelecek için endi şeler artmaktad ır, .

Yagıy ı Güçlendime V.akfına gelir temin etmek için

yargıya emir ve telkinlerde b ıilunuldu ğ'una yakı n geçmi şte tan ı k

olduk. Bağı ms ı z yargı çları mı z ı n ve savc ıları mı z ı n bu yasa d ışı

uygulamaya, bu Anayasaya ayk ı rı 'tutuma kar şı gereken tepki ve

duyarlJ, ğı göstermeleri barolarj,m ı z ve meslekta ş .rı mı z için 'üzüntü

sebebi olmakta devam édiyor,. .

Uygulaman ı n .tutars ızlığı anla şılmış olmal ı ki Adalet

Bakanlığı , Adalet Te şkilat ı n ı Güçlendirme Fonu kurulmas ı na dair

Kanun Tasarı s ı ile süregelen' hukuk a aykı rı ii ğı me ş ru t e me le

dayandırmak gibi yeni bir çabanin içine girmi ştir.

Kabul edildiğini duydu ğumuz ve bu sabah ne şredilerı Yasa

aç ıkca Anayasaya ayk ı rı bulunmaktad ı r.

Bütün siyasi partileri böyle bir Anayasaya ayk ı rı lığı

önlemek için kamuoyu önünde Anayasa Mahkemesinde dava açmaya

çağı rı 'orum.

Devletin vergi d ışı nda harç almak suretiyle yürüttü ğü

adalet hizmetleri için, ayr ı ca; kurulan .bir fona vatanda ş tan
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para toplanmas ı 9 amme hizmetinin yarg ı n ın sygLnlığı ile
bağdaşmayacak görüntüde bir Anayasaya ayk ı r ı lı kt ı r, Adlet±
ticarete yakla şt ı r ıak ildride çok büyük olaylara neden olacak9
devleti önemli ölçüde 'yar1ayacakt ır; Adalet anlayışa ciddi ve
ciddi oldu ğu kadar vahim bir dengesizlik içine sürüklenmektedir.

Ayn ı dü şüncenin türevi olarak para cezaları alabildiğine
yükseltilmekte 9 cezan ın yoksullr ile varl ı kl ılar aç ı s ından

•	 etkinliği farkl ılaştnakta 9 toplumu rahats ı z eden bazı suçları n
işlenmesi bir kesim atnda ş için kolayla ş tı rılmakba.ve para
cezaları de İet için bir gelir kayna ğı olarak de ğerlendirilmekt$dir0

Türkiye baroları nj. n bağıms ı zlığı n ı engelleyen •dUzenlernle.r
maalesef .Anayasl düzeyde kurumia ş nıış t ı r. Demokrasi bir kat ı lım
rejimidir. Barolar gibi özgürlüğün •ve demokrasinin eski ve onurlu

kurulu şları nı kat ı lı m d ışı b ı rakmak için yap ı lan düzenlemeler,
Türk demokrasisini her a şamada rahats ı z edecektir,

Katı l ım ve özgürlü ğe jkı rı kuralların demokratik .bir
Anayasada yeri yoktur. Kamu kurumu nitei ğ nde meslek kurul şla ın ı
siyaset dışı nda tutma heveslilerinin, bu günlerde yapılan t±cart
ve. sanayi odaları seçimlerinde kendi adayları n ı n kazanmas ı için
giri ştikleri çabayı kamuoyu ilgi ve ibretle yakı ndan izlemek
olanağı n ı bulmu ştur.

Savunma mese ğiaçsı ndan son derece önemli yasal dUzene-

melere gereksinme bulunduğu bir s ırada 9 Türkiye barolar ı n ın gen l
ku ı-ı lları na i ştirak etmeyeniereverilecbk para cezalar ı d ı
artt ı ran, matbu oy .puular ı kullan ı lmas ı n ı öngören bir tasar ı
öncelik ve ivedilikle yasala ş t ırı lmışt ı r. Yasa, para cezalar ı nı n
verilmesi yetkisini baro ba şkanları ndan alarak seçim kurulu
ba şkan ı na verLıış t ır. Her turlu s ıyas ı zarafet kurallar ı dışı nda
gerçekle ştirilen bu düzenleme,' barolar ı n bağı ms ı zlığı a ı s ı rdan.
yeni ve yakışıks ı z bir tasarruftur,



Avukatl ık Kannunda sprı derece öneuli de ğ i şiklik
gereksinrielerinin bulundu ğu bir s ı rada bu kadar bsft sebepleri
Avukatlık Kanunu ile oynanmas ı n ı üzülerek kı namak gere ğini
duyr.ıaktayı .

Bir mesleLta şı mı z ı n Adalet Eakanj, oldu ğu dönemde
Avukatlk Kanununda ciddi ve önemli, de ğ i şiklikler beklnriekte
iken, karşılaşılan sonuç bizleri derinden 'erinde yaralam:L şt ı r.

Efendim, konu şmam ı bu 'bölümünde avukatlar için toplul ıi
sigortas ı tip sözle şmesi konusunda-aç ıklamalarda bulunmak isti-
yordum, dün saat 17.00'de bu alanda çok önemli bir de ği şme oldu
.ve sonuçta konu bizim istedi ğiiz ve daha önce ania ştığı mı z
şekilde hllolmu ş oldu. Bunu belki toplant ı n ı n sonunda arz edce
ğirn, şu anda sizleri rahats ı z etniek istetniorum'.

XIX, OlağanüstüGenel Kurulumuzda baz ı sorunlar. böylece
dile getirmi ş oldum. Bugün huzurlar ı ja bize onur 'veren çok de ğerli
konukarıı za ve gene barolar ı mı zı n çok de ğerli seçkin t'emsilcile
rirle saygılrı mı sunuyorum.

Kongreye ba ş arılar diliyorum. (Alk ışlar)

Efendim, gündemimizin 3 üncü maddesi gere ğince bir Başkan,
bir Ba şkanvekili ve iki üyeden olu şanGenel Kurula şkanl ık Diye
n ın seçimi maddesine gelmi ş bulunuyoruz.

Bugüne kadar tapt ığı mı z bütün toplant ı larda 'toplant ı n ı n

yap ıldığı ilin Baro Bakan ı Genel Kurul Divan Ba şkan ı olmakta id:
Baz ı dü şünceler geli şti, olağan kongreler için bunun yerinde
olduğu, olağanüstü kongreler için herkesin de aday gösterebilece
söylendi.
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Ş imdi elimizde Ankara Barosu. Ba şkan ı n ı Genel Kurul Diva
Ba şkanlığı na gösteren bir önerge var. Ancak, daha ba şka arkadaş a-

rıı z Divan Ba şkanlığı için aday varsa onlar ı d. oylamaya sunabi-
ıiriz. Bilginize arz ediyorum.

Di.vhn Başkalığınab şka aday eya öneri var mı ? Yok.

Verilen bu önergeyi okuyorum; 	 .

Genel Kuul Ba şkanlığı na

Olağanüstü Kongre fla şkanj. olarak Ankara Delegosi; Anka

Barosu Ba şkanı Av.Mahir Can ıl ı cakt ı , Ba şkan Yard ımc ı lığı için

Manisa Barosu Delegesi Özan İşce'i, yard ı nıc ı lı k:Lar iç-in İzmir

Delegesi Mustafa Ya şar, Ankara DelegesiHüseyin Avni Ferah' ı

oylar ı rıı za sunuyoruz.	 .

Av.Önder Sav.,	 Ay.Turn Aslan

Önergeyi oylar ı n ı za sunuorum Kabul edenler .Kabul

etmeyenler... İttifakla kabul edilmi ştir. .

	

uyurun Say ın Bakanl ık Divan ı .	 1•

Il

DİVAN BAŞKANI MAH İR CAN İLICAK- Çok nıuhteremarkada şla ı im,

Genel Kurulumuzun Ba şkanlık Divan ı na bizleri seçmek suretiyle

gösterdiğiniz güven ve ilgiye şahs ı ci ve arkada şlar ı m ad ı na yürekten

te şekkür ediyor, saygılar sunuyorum. (Alk ışlar)

Efendi ı, Divan olrak Genel Kur ı lumuzu onurland ı ran

sayı n konuklarımı za öncelikle ho şgeldiniz diyor, genel kurullar ımı za

gösterdikleri yakın ilgi nedeniyle kendilerine çok te şekkür ediyor

e saygıyla selaalıyoruz.

Muhterem arkada şlar ım, çalışma3 arı mı za ba şlamadan önce

Yüce Atatürk, şehitlerimiz ve yitrdiğimiz de ğerli hu1ukçu

arkadaşları mı z için sizleri bir dakikal ık saygı duru şuna duvet.

ediyorum. (Sayg ı duru şu yapı ldı )	 .	 .. .
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Te ş ekkür ederim.

Muhterem arkada şlar ı m, Genel Kurulumuza gelen ebrikL
ve mesajlar	 onları arz ediy'o2um,

Say ı n Teoam Evren
Turk ıye Baolmr B ırliğ i Bakmn ı
Genel Kurulunuza daveti sayg.yla tobelluğ ettim
Rahats ı zlı gı rı neden ı lo katı lanıayacag rndan uzgunura
Kurulu şundan bu yana Birli ğ imizin üstün çabalar ı yla

hukukun ustunlu ğu olarak ozetlenmes ı mumkun kavrm ı n ı naJasaLaı 2
kural hl ıade gırnes ı nde tun avukotları c ı z ı n buyuk h ısselor ı
vard ı r. Bu yoldaki çalı mlar ı n devami dile ğiyle ba ş ta zat ı al ı rı
olmak üzere tüm delege arkada ş lar ı ma ba şarı l	 diLlefsaygıı mr
sunara.o,

AvFaruk Eren
(Alkışlar)

S-F.Y:Lri Teomatı Evren
Turkıye Barolar Brl ığı Bac,kan ı
Gee1 Kurulun Türk hukukuna vo yarg ı c ı'; '., ıele ğimijn

sorunlar ı na çözümler bulunmas ı yolundaki çalış ma1.a ı nda ba ş r ıı
olmas ı n ı diler, Yüce Divan ı n ı zı , toplant ı a kat ı lankohukı ara
tum delegelere derin ' saygliar sunarı m

Av. RLhrıı Ktı rı a ş o ğlu
Samsun Barosu Ba şkanı

(Alk ışlar)

Say ı n Teoman Evren

Türkiye Barolar Birli ği Başkan ı
Düzenlemi ş olduğunuz 9 uncu olağanüstü Gel Krl

Toplant ı m ı za i şlerinin yo ğunlu ğu sebebiyle kat ı iaaayao ğı ndan ç
uzgunun Gonen ış olduğunuz davete çok te ş ekkur eder say ı lar
Sunarı m.

Arif Yüksel
Adalet Bakanl ığı Müste ar ı

15!

porÀ

Ici
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Say ın Teor:ıan Evren

Türkiye Barolar Birli ği Başkan ı

Savuaa hk ı n ı n kullan ı lmas ında ve • hukkun Ustünlüğün n

gerçekle şmesinde önemli i şlevleri olan hukuk devletinin bütünoL

ganlarıyla gerçekle şmesinde çok yönlü çal ışmalar ıyla taktir topa-

yan Barolar Birli ğinin Genel Kurultoplant ı sı nı n hay ırl ı uğurlu

olmas ı n ı diler, iyi dileklerimi sunar ı .

•	 Nurullah yd ı n

Tokat Sulh Hukuk .Hakitii

Turk ıye Barolar B ırl ı g ı Olağanustu Gene]. Kurul Dvan

Ba şkanlığı na	 .	 . .

Sağl ık nedeniyle töplant ıya kat ılamıyorum0 Hukukun

ustunlugunun savunucusu, sayg ı n ve etkin b ır kurulu ş olarak

meslek, hukuk ve ülke sorunlar ıyla ilgili olumlu fikirle'in olup

, krarlar ı nal ı nacağı . Genel Kurulumuza, ba ş ar ılar diler sayg ılar	 •

sunar ım	 •

Hatay Barosu Ba şkanı •

Nabi İnal

Türkiye Barolar: Birli ği Başkanli ğı na

Olağanüstü Genel Kurul toplant ı n ı z ı n baş ar ılı geçmesi

dile ğiyle ş ahs ı n ı zda kat ılan meslektaşlar ı ma saygılr sunar ı m.

Mersin Barosu Ba şkan ı

• 	 Sengün Erdo ğan -	 .	 •



- 10 -

GUndemimiin 4 incü maddeine geldik;

4-1.11.1986-1.5.1988 tarihleri aras ı Bilanço, Gelir-Gier

ve Giderlerin bütçe ile mukayese tblolar ı n ı n ve Denetleme Kuuu

Raporunun okunmas ı .

Gündemin bu maddesiyle ilgili Divan ımı za gelen bir öne-

ge var, arz ediyorum;

Genel Kurul Ba şkanlığı na

1986-1988 y ılları Mali Raporu bütçe ve tahmini .bütçesi

Dentçi1e' Raporu önceden da ğı tı ldığı ndan ve arada okunup incelen-

msi için yeterli süre geti ğinden bütçe, bütçe tahmini, mali

rapor ve Denetçiler raporunun tümünün okunma.s ı dn vazgeçilmesi ıi

ve madde ba1ı klarıy1a özet bilgi verilerek yetinilr-.ie .sinin oya

sunulraas ıni rica ederim.

önerge üzerinde söz almak isteyen arkada şı m var m ı ?

Önerge sahiplerinden söz almak isteyen var mı ?

Önerge üerinde söz isteyen yok.

Önergeyi oylar ı nı ,,- arz ediyorum Önergeyi kabul eden

arkada şlar ı lütfen i ş aret bpyursunlar. . .Kabul etey.enler...

Önerge kabul edilmi ştir, te şekkür ederim.

- .Bilanço, Gelir-Gider ve Giderlerin bütçe ile mukayese

tablolar ı nı n önerge do ğrultusunda ve gçen y ı llarda oldu ğu gibi

özet olarak ba şlıklar itibariyle sunmek üzere. Say ın Sayman.

Üyeyi kürsüye rica ediyorum.

AV.AC İ I ŞIK MOROVA- Say ı n Ba şkan, Türkiye Barolar.

Birliğinin sy. ı n delegeleri; Türkiye Barolar Birli ğinin

1.11.1986-1.5.1988 tarihleri aras ındaki akçeli durumunu arz

edece ğim.
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Birliğ imizin bu dönemde kiraya verilen ta şı nmazlar sebe-
biyle gelirlerinde önemli bir art ış meydana gelmi ş , Eirliğ imizi
yeni -binas ı n ı n dö şeme ve dekorasyon i ş leri bLiytik bir ölçUde
tamam1anrnışt ı r.

Yeni ve teknik 'geli ş melerinBirliğ imizin ihtyaçlr ı 'n.a
özgUlenmesi ve yeni hizmetler Uretilmesi a ş amas ı na la şı lmış ,,
yakı n bir zamanda bilgisayar agamasina geçeyi plcnlamaktayjjz.

Muhasebe, sicil ve yaz ışmalar aç ı s ı ndan önUmUzdeki
dönemde ônemli de ği ş iklder geçekle şecekti.

TU'kiye Barolar Birli ği baroları mı za ve meslekta şlrbmı za
daha çok hizmet veren bir dUzye ula ş acakt ı r,

TUrkiye Barolar Birli ği Dergisinin yay ı nlanmas ı na ba ş-
lanmış , Derginin herkese istisnas ı z para ile'sat ı lmas ı n ı
öngörmekteyiz. Yay ı n faali r elerninçok zor ko şullarda yUrUtUl-
dUğU bir dönemde bu Dergirin ya ş amas ı n ı ve içerik aç ı s ı hdan
her kesimden o1uyucuyu..atmin etmesini, ancakbu ş artlarla
gerçekle ş tirilebilece ğ ini. dU şUnmekteyiz.

Yak ın bir zamanda TUrkiye Barolar Eirlii ültenini
yayı n ı na da ba şlunacakt ı r, BUlten Baroları mı za Ucretsiz olark
yeterli sayı da gönderilecektir.

Ş imdiye kadar baroları maz ı n, Barolar Bili ğinin akçei
gUçlü ğU nedeniyle yayınlayamad ığı m ı z faaliyet raporlr ı bundan
sonra yay ı nlanmaya ba ş lanmış , 1980-1982-1987 y ı lları faaliyet
rapörları yayinlan-Lug.ve arzu eden delegelerimiz bunlar ı
Birliğimizden temin eclebilirler,

Çalışma döneaimiz.. Adalet Bakanl ığı n ı n son derece
yanlış ve hukuka aykı r ı zorlamalarla gerçekle ş tirdiği vakıf
ad ı na dosya sat ı m ı na kar şı mUcadele ile geçmi ştir.

TUrkiye Barolar Birli ği, karton fiyatları nda bUtUn
kamuoyununakı ndan izledi ği bUyUk .art ışlra rağmen

E
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aeslekta ş lar ı cıı z ı n dosya ihtiyaçlar ı n ı karşı lamta büyük bir

gayret içinde olmu ş , baroları mı z ı n bütün taleplerini derhal

yerine getirmi ş tir ve bundan sonra da getirmeye devam edecek ir.

ncak biraz evvel Say ı n Ba şkanı n arz ettiği gibi, çkan son

yasa deg ışıkl ıg ınden sonra san ıyorumk ı basacae::ı raı z bu dosya

bir hayli kı s ı tlamayla üyelerimize vdrilecek.tir.

	

Baroları aı zı nborçlar ı n ı öd'emek aç ı s ı ndan önemli bi	 /

	

çalışma içine girdiklerini memnuniyetle izlemekteyiz. Öz(-,il 	 e

ölüm yard ı rılar ı n ı n ödenmesinde. baroları mı z ı . büyük gayret.

gostermışlerd ır. Boylece olma yard ı mlar ı guam gününe yapilab .ıl-
aektedi,r. Zaman zaman ülüm yard ı r ılar ı nda aksamalar görülmekle

beraber, bu aksamalar tamamen gelen belgelerde olan oksanl ı k-

lardan ileri gelmekte, nomal olarak ölüm yard ı mları bu y ıl
zaman ı nda yap ı lmış tı r.

Bütün bu olumlu geli şmelere kar şı n birçok baromuzun

teuerrüdü hlt sürmektedir, Biriiğirı iz huüne. kadar ölüm ve

ksenek horçlmr ı yla ilgili olarak bütün barolcra; zaman zaman

bildirilerle uyarıda bulunmu ş vebütün bunlara ra ğmencıaaleef

baroları mı z ı n baz ı lar ı bu-borçları n ı ödememi şi.erdir.

Baroları mı zı n toplam keen?k borcu azı msanayacak kadar

olup 92.900,748 Türk Liras.ı d ı r. Ölüm yard ı m borçlar4 da

6.938.984 Türk Liras ı d-ir. Raporumuzun..son •k ı mı nda herbarooun

ksenk ve ölüm yard ı mlar ı ndan borçlu olduklar ı miktar ayr ı
,ayrı gösterilmi ştir. Bolegoleriniizin mensup olduklar ı baroları n

borçları ile ilgili giri ş imlörde bulunmalar ı n ı özellikle diJ

mekteyiz.
Bilançoyu sadecö aktif ve pasif olarak özet olarak

arz ediyorum.
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1.11.1986 - 30.4..1988 Y ı lları Bilançosunun Aktif Ksrn ı

Sabit De ğerler

• Yönetim Yap ı lar ı 	 111.537,000.-

Mobilya Dö şerıs	 15.535.419.-

Yazı Hesap Btro Mak.	 2.586.000.-
Diğer Derıirba1ar	 •	 1.168.454
T0PL	 •	 .	 130.627.252,-

• Kasa Hesab ı

Bankalar Hesab ı

TC Ziraat Bankas ı
• Emlak Kredi. Bankas ı

İş Bnnks ı 	 •

Pamukbank	 •

T.Halk Bankas ı

Öğretmenler Bankas ı
Toplar ı Mevduat	 99.341.121,-

Anbarlar Hesab ı

Araç ve Gereç Anburlar ı
Kitap Anbarlari

Topları 	 .	 2.726.009.-

Borçlu Hesaplar	 -

Personel Avanslar ı -

Verilen Depo.zitler

Barolar ı n Kesenekleri	 -

Baroları n ÖlUm Borçlar ı
•	 Baroları n Kimlik vs.Borçlar ı

Toplam	 .	 100.641,689k-

Nazi m Hesaplar	 • 50363

Toplam	 333. 657. 029, 69f-L
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PAS İF	 .

Öz Kaynaklar

Birlik Kesenekler ı
Ta şı nmaz İ [ıortisman
Detrba şlar AinortisLıntu
Toplam	 266.498 780.-

Olun Yard ı mı Sand ığı 	 41.010 127 -

A1acokl. Hesaplar

e1ir Vergisi

Daraga Vergisi

SSK Primi	 .

CUbbe	 .

• .	 Diğer Emanetler	 -

Teminatlar	 .	 --

Toplama	 26 147.618 -

Naz ı m Hesaplar

İz Bedelli Kıymt1i Evrak

Iz Bedelli Kuçuk Demirbaş
Kitaplar

Tahvilat	 .

Toplam	 503,63

YEK[R	 333,657.029 -

Saygı lar sunnr ı ,. (Alk ışlar)

BAŞKAN- Te ş ekkür ederim Say ı n Morova0 -

Denetleme Kurulu Raporunun okunmas ı için benetçi

arkada ş lar ı mdan birini rica ediyorum.
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AV.TIYY İAR SELÇUK-Efendim, Denetleme Kurulu Raporunu
özet olarak sunuyorum.

Denetleme Kurulumuz son dönem içerisi.de 5 ara denet
ptı , bu Genel. Kurul öncesinde son bir denetimyat ı . Bu dehe-

timlerde defterlerin zaman ı nda tasdik edildi ği ve usuliine uygun
olarak dUzenlondiğ i. görö.ldfi..

Yap ı lan li ncelcrie sonucu bankalarda 30.4 tarihi itiba-
riyle 99.341.121.50 mevduat ı n ı n bulundu ğu ,ve bu rnevduat ı n
vaçleli hesaplarda de ğerlen dirildi ği anla şı ld ı .

Özkoynaklar ı te şkil eden kes enek gelirlerin in bu dönm
içerisinde gçmi ş dönemlere nazaran daha özenli olarak barol-
OU ödenmekte oldu ğu, ancak gene de ödenmyen miktar ı n
92.900.748 lira gibi bütik bir miktar olduËu da ala şı ld ı .
Bu miktar ı n toplanabilmesi yönUnden Baiolar Birli ğ i Yönetim
Kurulunun ve Sy ı n Genel- Kurulun karar' oluturmas ı n ı da
taktirlerinize sunuyoruz.

-	 Gene. dönem içerisinde daha önce kiraya ver.ilmekte olan
ta şı naazlar ı n 30.4,1988 tarihi itibariyle tolaa 65.386.635 4
gibi bUyUk bir gelir sa ğlad ığı tespit edilmi ş ve dönem iğeriin-
deki BirlikgiderlerininbUyUk ölçUde kira gelirlerirden

karşı land ıği da anla şı lcıış t ı r.

Sonuç olarak; Kira gelirleri ve barolar ı n borçlar ı n ı
ödemekte daha dikatli davranmalar ı yan ı nda, Yönetinı Kurulunn
da harcma1ardagösterdiğ i özen: nedeniyle Birl:L ğ in mali duru
munurı geçen dönemlere nazararı daha olumlu bir geli ş me sUrdUrü ğLi
anla şı lmış t ı r. .

Kesenek gelirleri ve ölUm yard ı mlar ı b.ölUmlerihdeki
aç ı klamaları mı zd belirtti ğiiz gibi, barolar ı oıı z ı n her iki

bölUmde yer alan ve özellikle keseneklerdeyo ğ-unla ş an
borçlar ı n ı ödemeleri yönhnde karar oluturulmas ı n ı taktrleri-
nize sunuyoruz.

0
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Ara ve y ı l Sonu •denetienelerimizde Birlik defter ve
kayı tlarıyla belgelerin düzenli utuldu ğiı , harcamaları n bütç
bdenekleri içinde oldu, yasal gereklerin yo.ine getirildi
saptanmışt ı r.

Yönetim Kurulunun akçal ı çal ı aal ı n ı n aklanmas ı n ı
sayı n Genel Kurulun talktirleriné sunuyoruz.

Saygı ları zla. (Alkış lar)

BAŞK İN- Te ş ekkür. ederim Say ı n Selçuk.
De ğerli arkada ş lar ı m, okunan raporlarla ilgili olarE

sözalmak isteyen arkada şlar ı m var mı ?

Buyurun Say ı n Gökalp.

AV. ŞERJPETTtN GÖKALP (Bursa Barosu)- Say ı n Divan v
de ğerli delege arkada şları n;, hepinize saygı lar sunarak sözleri-
me bal ıyorum.

Haz ı rlanm ş bulunan mali raporu okudum ve inceledim.
Burada beni en çok memnun eden bir husus ki, Ean ıyqrum sizler de
ayn ı duyguları payla ıyorsunuz. Barolar Birli ğinin art ı k bir
takım sabit gelrler kavu ş mu ş olmas ı d ı r, öze-likle kira.geLir-
leri ş imdi aç ıklandi.ı üzere y ıll ık 65 milyon liayı bulan bu
glirierin Barolar Birli ğ i için büyük bir güç kayna ğı olacağı na
ve bundan sonraki çalış malar ı n, çüa1ü çalışmalcrdaki ba ş arı n ı n
buyuk olçude mali kynJlrla prolol oldunu biliyoruz; bi, dan
onraki çalış mtları n daha verimli ve daha ba ş çr ı lı olacağı na

inan ıyorum. Bu duygular ı mı bu şekilde ifadeetmek istdim,
Gelirlerle ilgili olarak bir diğer husus da şudur;

Tüm barolar ı mı z ı ilgilendirmektedir. Görüldü ğü üzre avukat

say ı s ı her yil giderek artmaktad ı r do ğal olarak ve raprlard

anladi ğıoı za göre y ı ll ık. katilin 1500 civarları ndad ı r.
u anda Türkiye çap ı nda avukat sayı cıı z 22 bin 350 oldu ğu be1ir-

tiliyo.	 ..	 .	 .
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Böylece barolar ın uye say ı s ı artt ıkça bunlar ı n topiadn

aidat miktarlar ı , gelir ve giderler, bütçe durumlar ı giderekj

daha karma şık bir hal almaktad ı r. Bunun sonuc olarak da,ya-ni

daha önceleri bir iki personelle tutulan kmy ı t. ar Ş defterlerve

muhasebe daha çok personele ihtiyaç göstermekte • ve daha bir

dmzerıl ı tutulrıo zorun1u1uu ortayo ç ı knrktau ı r.

Ne yazı kk.i şunu hepimiz biliyoruz; Ne A ıkat1 ı k Kanu

nunda, ne de Avukatl ık Kanunu yönetmöliğ inde bcrlmr ı n nıuhas-

belerinin ne ş ekilde tutulaca ğı , giler ve giderlerin hangi

defterlerle beli rlenece ği, ki genel olarak defterler bölömUnÇ1e

gelir—gidr defteri, içte di ğer bir iki defter ismi sny ı lmaka

yetiniliti. Bütçe uygulamas ı n ı n ne F.,ekilde olacağı na dair,

hakümler yoktur. Bunun bulunmamas ı da birtakı m de ği ş ik uygu1-

malar ı gştircıektedr. Örne ğin, baro seçimleri ş imdi iki y ı ld

bir olmaya ba ş lad ı , ancak kanu nu n yamal ı olmas ı n ı n getirdiği

sak ınca1adan birisi de bu. Mvcut kanunumuzda da Yönetim Kuk'u-

lunun görevli aras ı na y. ı l ık bütçenin hazirlanmasi deniyo.

Akla gelen çe ş itli olası lıklar; bütçe y ıil ı k mı olacak, iki

y ı llı k; m ı olacak. Çünkü görüyorum baz barolar ı rıı z iki yıllı k

haz ı rlam ış , baz ı ları da yıllı k olarak haz ırl ış lar. Buna benzer

birtakım sonlr var.	 -
Bir ba şka örnek ereyin. Bizim baromuzu tefti ş e

gelinai ş ti geçen yaz. Biz tabii Arerikan Usulü dlarak yevmiye
deftöri, defteri kbir, kasadefteri falan hepsi var, fakat

mLtfetti ş ifl istedi ği şey şu oldu; gelir ve gider defteriniz

var mı ? Hani şu derneklerin tuttuğu basit bir defter. Tabii

biz böyle birbirimize bakt ık, asl ı nda bu defter o kadar basi{b

bir defterki, gelirler bi haneye yaz ı lı yor, giderler bir haneye

yazı lıyor, aradaki fark şu. Bilmiyorum belki de ço ğu barolrmı z

bunu tutuyor, ama büyük barolar bunu raahasebe tekni ğ ine uygu

olarak tutuyorlar. 'Tabii bu hemen alel acele haz ı rland ı ,

onlar ı n görmek istedi ği gelirler şu kadar, burada yaz ı yor,
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giderler şu kadar, aradaki fark bu o para nerede, bankada,

tamam, hesab ı niz bitmi ştir şeklinde bir tefti ş 0

0,nedenle, ben şunu söylemek istiyorum. Ya bugönkö

Avukatl ık Kanunu Yönetmeli'ine eklenmek suretiyle ya da özel

olarak 9 çUnkU bug[in baz ı kuru1u şlarn böyle muhasebe yötetrne.-

likleri var, gelir ve giderlerin tahsili, bütçenin ne ş ekilde

hazı rlanaca ı ve sarflar ı n ne. şekilde o1aca ı , hangi deftrlerin

be şekilde tutulaca ı na ili şkin bir muhasebe yönetmeli ği hazn.r-

lan ırsa, giderek artan barblar ın say ı s ı ve bUtçesi nazara •aln

rnak suretiyle 9 bunun yak ı n bir zamanda haz ı rlanması suretiyl

barolara ışık tutulmas ı , yön verilmesi ve y.anl ış lı ç ın ve

karga şan ın önlenmesi gerektiini dü ş nüyorum , Bu fikrimi bur ıda

Genel Kurulun huzurunda aç ıklamay ı zaruri gördüm.

Bir diğer tespitetti ğim.husus da keseneklerle ilgili

arkada şlar. Hep akl ıma gelen şu tart ı md var. Keseneklerirı

ödenmemesi halinde neden acaba Avukatl ık Kanununda meslekten

ç ıkarma demeyeyim di 9 levhadan silme şeklinde bir yapt ı rım yak

Ben diğer- meslek odeları na bak ıyorum, ticaret odas ı

veya Tabipler Odas ı vesaire, ödememenin yapt ı r ı nıı bunun ya

icra yoluyla hatta, ticaret odas ı kesene ğinde ilk ay yüzde 109

diğ r aylar. yüzde 7 vesaire şeklinde artmak suretiyle bu şekide

bir yapt ı r ımla üye kesenekleri tahsil edilmektedir.

Kesin bir fikir'söylemek,istemiyorum,.Çünkü bu konud

iyi bir araşt ı rma ypmak gerekiyor . , ama acaba bizde de levhada.n

silinme yerine böyle bir yola gidilebilir mi.? Bunun dn ileriki

yıllarda yap ılacak Avukatl ık Kanunu de ğ i ş ikliklerin.de de nazara,

alınmak üzerö tartışmea a ılması gerekti.ini dü şünüyorum.

Türkiy Barolar Birli ği kesene ğihin büyük ölçüde

ödenmediğini buada denetçi arkada şlar ım ifade. ettiler. Biz

iftiharla söylUyouz, Bursa Barosu ölarak bunu her zaman
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zaman ı nda ödedik ve her zaman borcumuz s ı f ı rd ır. Çünkü, Biri in

güçlü olns ı için onun maliyönden desteklenmesi gerektiğ ine

inan ıyoruz ve bu inanc ı aı zı da üdemeleri yapr..1k suretiyle

gerçek1etiriyoruz

Ancak 9 bu öderaeLıenin yapt ı r ıa ne olacakt ı r Ondan

önce gu konuya a ık1 ık getirmek gerekiyor idi, Acaba Türkiye

• Barolar Birliği kesene ği, barolar ı n kesenei içine dahil midir
:	 hariç midir? Şöyle bir örnek vereyia. biyeliaki Bursa Barosunun

y ılı kösene ği'22 bin lira Türkiye Barolar Birli ğ inin yı ll ık

keseneği 1200 k şiba şı na. Acaba Bursa Barosu. 22 bin liray ı

•	 kendi üyesinden tahsil ettiği zaaan bunun 1200 liras ı n ı içinden

al ıp da nı Birliğegönderecektir, yoksa 22 bin lira art ı 1200

-lira, rati 23 200 lira olarak n ı tahsil edecektir. Çok iyi

• inan ıyoruraki bu uygulama çe şitli dallarda de ğ i ş ik olrnaktad ı rL

Yakı n zamana kadar biz bunu kendi kesene ğinizi tahsil ediyor

ve bunun içinden de Birli ğin paras ı n ı zaman zaman göndermek

•	 suretiyle borcumuzu ödemeye çal ışıyoridik. Butereddütümüzü

Birliğe de bir yaz ıyla sorduk ve Birlikten bize Yönetim

Kurulunun 31.5.1986 tarihli bir görü şü geldi ve bugörü şte

Türkiye Barolar Birli ği keseneklerin baro keE nekleri d ışı nda

• rBirlik adına avukatlardan ayr ı ayr ı kesilmesi gerektiğine dair

•	 görü ş bildirildi. Denek oluyorki, bu tüm barolar ı ilgilendirn

bir olay, kesenek miktar ı tespit edilirken 9 art ı türkiye arolar

Birligi kesene ğ i şeklinde üyelerden bu paran ı n al ı nmas ı gereiyor.

Arkada şları , buöun da sonucu şu olacakt ı r. 0 zaman

bu-para Birlik ad ı na tahsil edildi ği için biz baro olarak

emanetçi drumuna dü şece ğiz ve- eanet bir karar alm ış olacağh,

0 zaman da emanet olan bu paray ı yerine iletmemiz gerekecek

iletimediği taktirde Türk Ceza Kanununun 510 uncu maddesine

göre, ki bize gelen bir genelgede de buuyar ı yap ı lmış t ı

Birlik taraf ı ndan 510'a göre hizmet sebebi emniyeti suiisti

suçunun olu şmas ı söz konusu olacakt ır. İjrı bir uygulama
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olaası halinde0	 -
Ben bu aali kenulnrla ilğili daha önceleri tespit e

oldu ğua dtnceleriai böylece sizlere sunau ş luyorum

Seygılar snar ın. (Alkışlar)

BAŞK ı - Te9ek1Ur ederin Sa ı n Gökalp.

Gndeniaizin . '4 UncU aaddesiyle ilgili olarak ba şkaca

söz almak isteyen aeslekta şı a Var ni?

Buyurun Sj ı n Arslanalp0

jV.NVER ARSLP( İzair Barosu)-Say ı n Başkanl ık Divanı

ve de ğerli arkada şlarla; Bu hesap aeselesi 9 ki Denetçi arkadL

g^mz Ida söyledi, bir görhUnd bildirdi. Bizm, öteden beri

çöznİ eyemedi ğ'iiZ bir, konu. Ben Yödetim Ku'rulua hassoten

vesileyle te şekirlerimi sunuyorum. 1980 senesindeki burada

yap ı l ış olan toplant ın ı n zab ı tla ı n ı verdiler. Orada bu

kesenekler mesele s.iyle bizih parasal durum bir hayli tart ış ma

konusu olmu ştu ve hat ıralar ımı z tazeleedL Burada borçlu

gö'rönmekte olan iki baronun say ın başkanlar ı n ı n ifadelerin± e

bu ekilde ht ı 'raları Zda"anlfldl rd ık ,	 -

Şimdi 92 milyon avukatlar camias ı n ı n bir kesenek boru

var ve bumütemadiyen gelior	 denmes ı meselesi kabarı yor,

miktar kabar ı or. Nds ıl bir yöntem bulunmas ı gerckirki bu

böyle olaa ı n.

Çok iyi hat ı lar ı m, Say ı n Eski şehir Barosu Ba şkanı

daha. evvel Türkiye Barolar Birli ğ ine müracaat etmek suretiyle

kdseneklerle ilgili,, tazminatlarla ilgili bu paralar ödenmeek-

te ve tıüacaat ediyoruz, elimizde herhangi bir aüeyyide de Yjok

görüyoruz, siz buna bir çare bulun dediler.

Biz o zamanki yönetim kurulu olarak , dU ş Undük hakik

ten bir defa kay ıt silme meselesi olaamak gerekir, çünkü biim

esle ğin icras ı na engel' olacak tedbirlerin al:Lnmas ı na karşıı z,
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şahsen haleh o karşı .o1duau ±fde etek isteri ı . Çünkü ne

Sosyal Sigorta Kuuaunun •prin.lerinin ödenaen.esi dolay ı s ıyla

kay ıt si1ae aele ği icra etraekten men .etine,	 de keseneklerin

silinae neselesi ile bu i ş yürüaüyor, hatta bu tehdit 'var tabii

kanunurıuzda	 .

Biz d şUndük, dedikki neden oluyor bu :i ş barolar var,

bunu takip ediyor-,barolar var bunu takip etaiyor. 0 halde bir

ybntea bulal ı Lı dedik Eki şehir'e götürdük, fakat Eski şehir'de

bu yönetimin getirrii ş bulundu ğu tedbir reddedildi, gül ıeler

aras ı nda, arkada şlarıız varsa e ğer Eski şehi toplant ı sı nda »

bulunan, bunu. gayet iyi hatirlarlar. katta gerekçeleri de;

efendiuı Ttirkiye Barolar Birli ği baolar ın iç neselelerine ni

tecavüz edeceklerdir, onlara ni karışackt.ı r denek suretiyle

bu i ş i . 0 şekilde geç i ştirdiler.

Geldik 1980 senesinin kesenek neselosine. Say -ı n iki

bürük baromuzun ba şkanlar ı , ki görüyoruz burado en fazla

birikneler de oradan oluyor. Birisi alenen efendim. biz bunu

ödeyepeyz, ötekisi ise efendim ç ıkaaz içindeyiz, ödeyenenek

durumunda kal ı rı z. Peki ne oldu, birisi, bunu •:iylüyor, öteki D.

de bunu söylüyor. İ te bak ı nı z 92 nilyon	 geldi.

Bizm Say ın Başkan ını z, gayet ii' hatı rlıyon, tabii

bu parasal durumunuzn'dahaiyile ş eCe ği 9 ki iyiIe ş Lıi ştir, -

tarıinleri üzerine aç ıkça deni ştirki, bön art ık kesenek iste-

Lıeyeceğin. Bu olayla ı ben siraliyoruri, ç'Unk.ü birikLıi ş olaasi-

n ın sebpierided bir taeai büna bir yöntem .bulunananış olmèl

0 ıt ıborle, s ı » c1 ı onunuze geldi, ne gibi b ır şey yapl ı rı

Türkiye Barolar Birli ğinin art ık evet 60 milyon geliri var,

daha da fazla olacakt ır, bu bu' milyona ç ıkacak bu enflasyon

bu şekide giderse, hele son ç ıkan birteny±z karar ı nda
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kira paralarinin da kullan ı lacağı na göre bu artacak gayet

tabi, 100 Lıilybna, • l0 ailyona ç ıkacak ki bzia Türkiye Ba	 er.

Birliğ ine bağlı olan avukatlar olarak bu te şki.iatc kendiaizi

katkı sı olaayacak n ı ? Yani biz bunu al ıyoruz ve ktk ı aı z ol ı ya-

cak0

Bek ıyoa aasraflar hakikate., o kadtr basit aasraii4

degıL Evet, bankanı zda şu kadar milyon var, aaa yap ı lacak •olan

işleri görünce bir, nevi kı s ı tlaaalarla.kar şı karşıya kal ı yorz0

Ne gibi? Mesela bir d ış ili ş kiler hatı rı rda kald ığı na göre

2 , ailyonlk bir kar şı lık verilai ş Efndia, sosyal yard ı alar

sosyal haklar konusu olarak bir milyon; bu konu, üzerinde

durulmas ı lazı agelen konulardan bir tanesi.

0 itibarla, ben tabii gLinUn aodas ı olarak hzı rlaneata

Olan bütçelere d.-ima konsolide bUtçé tabirini eklerler. Geçe-
lercle gazetelerden birisinde.de konsblide ktr konusu ç ı kt ı
kar şı aı za. Büyük holdinglerin bilançolar ı nda konsolide k-,-ir

aeelesi. Betı de ondan esinlenerek bizim bütçeraize bu kesene1-

ler dola ııyla konsolide edilmi ş kesebekler bLttçesi tabirini

1llanaak hiç de ş aşırt ı c ı •olaaaaktad ı r0

0 itibarla, ben bunu vurgulamak istiyoru-mi sayı n heyetin

huzurunda ve Yönetia Kuruluauz hakikaten bunlar ı n s ı fı rlanma,

gittikçe azalmas ı için bir.ybnteri üzerinde durraal ı ve Türkiy

barolar ı n ı n safin delegeleri ve say ı n üyeleri bu Yönetim

Kurulumuzun l'ıaz ı rlayacağı bu yönteo: üzerinde kendileri de

çalı ş raal ı d ı r.

0 itibarla, biz 60 Eiilyonu r.iuz, 100 tı ilyonuauz varl ı kila-

rı cı zdan gelirken, b±zia de buna katk ı ları aı z' olmal ı d ı r ve

• Türkiye Barolar Birliği dış ild şkiler aeseleside 2ailyonla

de ğ il, pekala daha fazla ailyonla bugün öyle sinedirki art ı k

• Türkiye bir k ı s ı tlaac devrini a şaak evkiin.dedir, a şmak

t,
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zorundad ı r. Biz dışla mönasehetlerimizi bu parayla nas ı l ge ğ
gibi yerine getirebiliriz. IJluslararmö ı Barolar Birliği meseesi
evet 1980 1 de kı s ı tlanmış t ır bu; ama bu pekala ihya edilebili
ve ancak diğer dünya barolariyla birlikte yc ıpı lacak•çnl ışmalr
bizim m'esle ğ imizi daha da. ileriye do ğru götirrn.U ş olacakt ı r.

0 itibarla, bunlar ı n görölebilmesi için parasal imk lar ı
biz Yönetim Kurulumuzun -emrir ı e vermek zorunday ı z.

•	 Hepinize saygı lar sunar ım. (Alkış lar)	 t

BAŞKAN- Te ş ekkr ederim Sy ı aArslanalp.
•.Gündemiuizirı 4 UncU. maddeiyle ilgili olarak ba şka söz

almak isteyen Lıeslekta şıaz var mı ?

•	 Bu konuda söz almak isteyen a ı kada şı uz olmad ığı na göre

gündenı imizin 5 inci maddesine geçiyoz

5- Gii ş Dönem Çali şmalar ı, ndan ve Hesapları ndan

Dolay ı Birlik Yönetim Kurulunuh Aklanmas ı ,

Buyurun Say ı n. Morova.

NAC İ I Ş IK MOROVA( Ankara 3arosu)- EfenJim, biraz önce

say ı n konu şmac ı Şerafettin Gökalp, brol ıı mı z ı n muhasebe

yönetmeliğ inin olmad ığı n ı söylediler. Bu barolar ı mı z ı n muhas?be

yönetmeli ğiyle ilgili çal ış ma Barolar Birliğ ince 1986 y ı lı nda.'

yap ı ld ı ve bu muhasebe yönetmeliğ i Barolar Birliğ inda halen

uylanmakta, btn •harolara da 1986 y ı lı nda bu muhasebe

yönetmeliğ i örnek alı nmak suretiyle kendilerine ayn ı ş ekileH

bir muhasebe yönetmeliğ i yaphalar ı duyuruldu.

Öyle zannediyorumki baolar ı cıı z ı n ço ğu şu anda bizim

uygulamakta oldu ğumuz bu muhAn Ğ be ybnetcıeliği esas ı na göre

muhasebe kayı tları n ı tutmöktad ı rlar..
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Say ı n Avukat Şerafettin Gökalp. ile Avukat Enver

Arslnnalp'in biriikt de ğindikleri diğer bir konu da, barola ı -

aiz ı n 92 milyon borcu oldu ğı , bu borcun bugüno kadar ödenmedi ği

konusudur. Yönetim Kurulu olarak bu konuda biz bQroları miza

pek çok defalar uyar ı da bulun duk, maalesef hughne kadar bu

paraları almak mümkün olamad ı .

Bu konuyu daha önce de gündeme get±raigi[ıiz gibi, bif

Barolar Birliği olare	 ary ı 'almak için yapabilece ğ imiz yöntem,
herhalde baroları nı z ı icraya vermek olacakt ı r ki, biz Barolar

Birliği olarak hiç bunu dü ş üramedik3 ama bu son sene baroları t ıı z ı n

gerek ölüm yard ı m borcunu, gerk kesenek borcunu büyük çapta,

ödeme gayreti içerisine girdiklerini görmekteyiz. 'ttmit ederizki

önümüzdeki dönemlerde bu borçlar tamaran s ı fı rlanı r ve

Birliğ imiz maddi olanaklar bak ı m ı ndan biraz daha güçlenmi ş
olur.

Saygı ları mı sunarı m. (Alkış lar)

BAŞKAN- Te ş ekkür ederim Say ı n Ioroa.

Arkada şlar ı m, gündemimizin 5 inci raadesine gore

Geçmi ş Dönem Çalış malar ı nan ve Hesaplar ı ndan Dolay ı Birlik

Yonet ım Kurulunu aklayaniar lutfen i ş aret euyursunlar..

Aksi görü şte olanla.,. Bilik 
1 
Yônetia Kurulu ittifakia

aklanaış t ı r.
Yönetim Kurulunu kutluyorum.

-	 t

Il
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Doerli meslekta şların gUnde ııiraizin 6 nc ı maddesine

gelmi ş bulunuyoruz

6- Gelecek DbneaBLitçesi ile Etçe Ybn.etaeli ğ irı in .Gö•ri-

ş il.aesi ve Kabul,

Eğer uygun gr1ürs bu naddeyle ilgili olarak da

bUtçe hal ıkları n ı n okunas ı suretiyle oyların yoluna gidiluasi

daha uygun olacakt ı r zanandan tasarruf	 Gegnig y ı llar-

da da ayn ı sekilde uygularan y.apı yorduk

Yönetim Kurulundan bu konuda aç ı klarıa yapaak isteyen

arkada şı n var nı ?

Buuruuz efendin, un görUlrse ba ş l ıklar olarak

arz edelin

AV.NAC İ .I ŞIKMOROVA- Efendin, btitçe tsar ı s ı zaten iki

sayfa, oduuz zanan zannediyorumki fazla zanan ı n ı z ı aInaa-

cağim, detaya girmeden ba ş l ık olarak arz edlin

Tirkiye Barolar Birli ği 1. 5'l988-l5.l989 tarihleri

aras ı ndaki BUtçe Tasar ı s ı

Gelir Çe şitleri

Keaenk Gelirleri

•	 Barolar ın BirlikKeseoekleri

Şu andd 22e35 0 avukat nevcuttur 12 ayda lOO.'er liraL

cian aidatö deyecekleri dikkate alnar	 26820.00L gelir

geleceği d şUnlaektedir.

Yay ı n Gelirleri	 1.000.000rL0

Başkaca Gelirler

Ruhsatnerıe

Banka Faizleri

Yard ı rı Bagış
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• Devlet Btç.esinden

Kir alar

Kar şı l ık1ar

Diğer Gelirler
Dava Dosyalar ı 	 -

Toplan	 158.300.004.TL

d ş nülaektedir.

ncak 9 hemen şu konuya de ğinaek istiycrun. Dava dosyala-

rındai bu 50 ailyo son yasadan sonra herhalde bir L ıiktar d ş ü ş

olacakt ı r.	 t

Topina	 186.120.004TL

Türkiye Barolar Birli ği 1.51988-1.5.1-989 Y ı l ı Gjde

BUtçesi Çizelei

Yönet:iLl Giderleri;

Genel Kurul Giderleri	 4.000,000.-

•Bakanl ık Ödene ği	 ' l.

• Ba şkanl ı k Divan ı Üye Ö.	 10-

Ba şkanl ık Dış
Disiplin Denetleac K.H.H.

Yöndtia,Deneti, Disiplin K.

Üye Yolluklar ı 	 10.000.000,-

Geçici Görev Yolluklar ı 	 ,	 1.000,000.

Temsil Giderleri	 ,	 '	 2,000.000.-

•	 Tören e gı rlao Giderleri	 2,000.000,-

Dış 'İli şkiler Giderleri	 2,000.000.-

Konferans. ve Scainer Giderleri , 	 4.000.000-

Ba şkaca Giderler -, 	 2.500,000.-

Toplam	 27.500.004.-.
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Personel Giderleri

Toplam	 530800,000.

Baro Giderleri,

ToplaLa	 72.750.000.-

Yat jr ı a Giderjeri

Toplam	 27.000.000.-

Resim Harç ve Kesnekler

Toplam	 4.070000.-

Mesleki Yard ı cılar	 ,	 1.000.000-

GENEL TOPLIVJ	 186.120.004.-	 NI

BUtçe Yöneteliğini arz ediyo ı .

Türkiye Barolar Birli ği1.5.1988-1..51989 Y ı lı Etç

Ynetcıelii

1.- TUrkiye BarolarBirliğinin 1988-1989y ılları

(12 ayl ık) btçesi 1.5,198 gnn'de ka şlar, 30.4.1989 günü

sona erer. Bu döneme ait Birlik gelir ve giderleri

186.120.004 TUrk Liras ı öngrUlcıştUr..

2.-Bu dnecıde barolar ın ödeyece ği Birlik .kesene ği

IX. Genel Kurul karar ı, uyarı nca 31 Aralık 1987 tarihinde

barolara kayı tl ı avukat say ı si üzerinden ayda lOOTfL olarak

hesaplancaıştı r.

1
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3.- Bütçe ile kabul edilen ödenelerinyetmemsi hali de
bölüm ve raddeler aras ında aktarma yapmaya Birlik Yönetim Kur u
yetkilidir

4.- Gelirlerin tahsil fi ş i veya banka de'kontu kar şı lığı
tahsili, giderlerin harcama helgeleride dayand ı rı lmas ı gerekidir.

Kasa i ş lemleri istisnas ı z tahsil ve ödeme fi ş lerine
dayand ı rı l ı r. Bütçe içinde harcaicla Ba şkan e Sayman tiyenin
oluru ile yapilir.

5.- y önetim Kurulu, genel kadro ay İıklar topiamı
de ği şmemek kayd ı yla kadrolar ı ve kadro aylı kları n ı hirle ş tirr eye

ve kullan ı lmayan kadro, aylı klar ı nda diğerlerine ekleme yapLıc a
yetk±lidi±.

6.- Bu yönetmeli ğin uygulanmas ı na Birlik Yönetim Ku

yetkilidir.

Bilgilerinize rzedrira.

Saygı ları mla. (Alkış lar)

BAŞK/\N- Te ş ekkür ederim Say ı n Morova

Muhterem arkada ş ları m, 1.5.1988-1. 5.1989 tarihleri

aras ı ndaki bütçe gelir çizelgesini oylar ı h ı za arz ediyorum:
Bütçe çizlgesini kabul buyuranlar i ş aret buyursunla ı .
Etmey'erı ler... Kabul edilmi ş tir.

Giderler çizelgesini oylar ı rıı za sunuyorum. Kabul bu

ranlir... Kabul etmeyenler... Kabul edilii ştir.

Bütçe gerekçesine ba ğlı olarak Türkiye Barolar Birli ğ
Bütçe Yönetmeliğ ini oyları n ı za sunuyorum: Kabul buyuranlar...

Kabul etmeyenler ... Kabul edilmi ş tir.
Te ş ekkür ederim efendim.
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Günde[aioizin 7 nci maddesine gelai ş bulunuyoruz.

7.- Olağan Genel Kul Tarihinin Düzeltiluesi.

Bu konuda bilgi yemek Vzere Ybnetia Kurulundan

bir arkada şı mi rica ediyorun.

Buyurun Sayın Evren.

AV.TEOMAN EVREN (Türkiye Enrplar Birli ği Ba şkan ı )-Efndia,

Yabı za göre bir sonraki genel.1 ırulun yerini ve gnUnö genl

kurullrı aı z sapt ıyor. Tekirdağ . daap ılan genel kuruluuzdaj

saptadığı nı z günlerde bir yanlışl ık olau ş ..

Bir kere gelecek genel uruluauzda seçici var, mutlaka

bir cumartesi ve pazar gnhne gelrr£esi gerekiyor ve pazar gUnd

seçim ya ılas ı gerekiyor. Halbuki saptad ığı rnı z gbnde pzardn

başka 1bir gn ortaya ç ıknış . Bu nedenle, hem bu yanl ış lığı

düzeltmek, hem de bu arada Giresun Baros ı nun o giin genel

kurul yap ı ldası ada baz ı zorluklarbulundu ğurıu bize bildiftıes

Uzerine bunu yasal çerçeveye oturtaak için gUnUti de ğiştiriiaesi

konusunu gene gnl kùrulun yetkisinde oldu ğu için genel kurla

getirmi ş bulunuyoruz.

Bu gUn olarak 27-28 Mayı s 1989 tarihleri önerilmekteir.

Yaln ız Giresun Barosu fazla r ıisafirperver bir baronu2

oldu ğu için 26 nc ı günb de genel olarak saptay:n gibi bir

istekte bulunuyorltr, sanıyorunkndileri de buradalar.

26-27-2.8 May ı s 1989 tarihleri , olabilir,. 27-28 May ı s 1989

tarih olabilir. Bana göre 27-28 May ıs tarihleri yapsak,

26'sında da baz ı etkinlikler için C-iresun'cl-cu hulunsak herhal e

sorunu çözati ş oluruz.

Konu budur, .sayg.ılarla arz ediyorun efendin.

BAŞKAN- Te ş ekkUr ederim Say ı n Başkan.
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De ğerli aesloktaş lar ı a, Say ı n Başkan ı naç ıklaaas ı do

rultusunda Giresun t dayap ılacakolan VII.0lan Genel Kurulu

27-28 May ı s. 1989 tarihinde yapı lmas ı n ı uygun görenler i ş aret

buyursunlar efetıdih.	 i\ksi görü şte olan var n ı efendim...

Kabul edilmi ştir ecndin.

Giindeninizin8 inci naddesine böylece gelai ş bulunuyruz.,

GUndoniir2iziri 8 inci nadde.si Hukuk, Yargı ve Meslek

Sorunları Korusunda Görü ş me Aç ı lnas ı 	 .

Bu gündoiair1ıizin 8 indi naddesiyle ilgili olarak söz

almak iseyen de ğerli arkadaş lar ın lütfen isialeriniyazd ı r-

s ınlar.

Buyurun efendim.

AV. GftNE Ş 	 İı ( ( İzrairBar osu)-ayı n başkafllar, •, de ğe Li

meslekta şların; Olağanüstü Genel Kurulunuzun gündenine böyle

bir Liaddeyi koyduklar ı , hukuk, neslek ve yargı sorunlar ı n ı

tartış aak,. konu şnck ve sonuçta ya ı lahilecekleri belirlenek]

için bize bu olanağı verdikleri için Yönetim uruluna te ş ekk

ederek sözlerine ba şlarıak istiorUn.

Gerçekten, hukuk, yargı ve raeslek sorunları o kadar

gni ş , ü kadar büyü, o kadar kapsanÇ ı sorunlarki, özellikle

bugünlerde o kadar kapsaml ı sorunlarki, bunlar ı söyle k ı sa

zananlarda ve tabirini naur gürün, kendiniz söyleyip kendin in

dinlediği toplantı larda dile gotirnek anediyorun iste ğ iniz

kaauoyuna, meslek kanuoyunuza duyurnak bakı mı ndan yerinde

Gerçektön, yarg ı n ı n; hukuk sorunlar ı diye ba ş lanı yorm,

çünkü yarg ı n ı n sorunla ı , hukuk sorunlar ı iç içe gir ıi ş soru r_

lar, sonucunda nesle .k sorunarıı z da bu kapsanın içinde ol

sorunlar.
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Evvela yargı sorunlar ıyla baslamak istiyorum. Bugüni içim
Anayasadan ç ıkar ı lmış yasalardan dogan zorlukları hepimiz gru
yoruz. Bugön yarg ı bağı ms ı zlığı yok hakim gL.encesi yok ,' örgü-
tümüz Barolar Birliğ inin ba	 s ı zl ğı yok. Biz bu yoklar içinde
u ğra ş ve sava şı m veriyoruz. Bumdra zannediyorum de ğ inmek, ^byle
toplantılarla de ğil, aç ılarak sempozyümlarla, panellerle bunları

bölüm bôlUm ele m1mk daha yararl ı olur.

Bu yarg ı sorunları içinde mesle ğimizim soun1r ına öndü-

ğüaözde, sabah aç ı J ış konumas ı rıı yapan Say ı n Ba şkam ı m ı z ı n da

belirtmi ş olduğu gibi; yedinci: kez kanunumuzda de ği ş iklikle

kar şı la ş tık.Bunugazetelerdem ufak haber olarak okumu ştuk.ma

ne olcTuğunu hilmiyoduk. Dün gelince gördük, önemli bir de ği-
ş iklik.

Adalet Bakanl ığindaki birkaç bürokrat,, tabii bunlar,

siyasi etkiler de var, oturuy6rlar kendi ba şlar ına bizim son-

lar ı duz ı. bize dan ışmadam, biz İein bilgisini almadan kendi

yarı m yamalak bilgileriyle de ğiş iklikler yap ıyorla.

• Kanunumuzdaki de ğ i ş iklikler sonucu içinden ç ı k ılmaz durumlarla

kar şı la şıyöruz. Bu nedenle biz önce kanumumuzLan ba şlayal ı m.

Kanumumuzdaki bu yamalar ı atalı m, ele ştirirken kanunumuz alt ı
kez de ğ iş tirildi, yedi kez de ğ iş tirildi' diyoruz, anım biz ne

yapmalıy ız, biz ne yapal ı m; b ı nu söylemiyoruz. Bu bakmdan

söylüyorum. Hele OrtakPzara girme aday ı oldu ğumuz bir dönede

daha da büyük sorunlafla kar şı laş mamam ı z için önce kendi

yasamı zı ele al ı p, çmğ uygun, Ortak Pazara da uyabilecek bir

Mukatl ı k Yaş ös ı nas ıl olmal ı , Barolar Birliği. .hünyesinde

kurulacak bir komisyon ile evvela bunu hazrlry ı p, bunun yask-

laşması için çalışmalar yap ıp, böyle bir Avukatl ı k Yasas ı n ı n

hayata geçirilmesi için çalışma yapmalıyı z.

1	 .
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Burada bütün	 sonlar,

baroları n kar şı laştıklar ı sorunlar hatta hukuk ve yarg ı sorun
lar ı bile çözümlenebil.ir, buna ilk ad ı.m at ı l, b ilir dü şüncesin-
deyim

Tabii mesiek ve yargı . sorunları derken, bugün için
gündemde olan bir konuya de ğinmedeneçmem mümkün de ğil.
Cezaevlerinde olan, .cezaevlerinden yükselen sesler.

Aşağı yukar barolarımı z ı n bulundu	 yörelerin ço ğ da

cezaevlerinde açl ık grevi var 9 isyan var ve hepsinde i şkenc
var.

Barolar Birliği bünyesinde olu şturulacak bir kurullu
•	 barolar ımızdan gelen ş ikyot, dilek ve önerileri de kapsayoak

şekilde cezaevi sorunlar ına de ğinmek ve bunlr ı n cezaevi uydu-
• 	 lamalar ı nı da düzeltecek hususları n ele al ınmas ı gerekir.

Bunun için de Birli ğimizin, çal ş nıa rapmas ı n ı hem öneri-
yorum, hem de bekliyoruz,

•	 temokrasi, hukuk, hukuk devleti konular ı nda fazla kopu ş-
mak istemiyorum. Hepiizdemokaiyi, hukuk devletini biliy4uz,

tarif ediyoruz, ama bunlar ı n buralarda de ğil, bütün halka
anlat ı lacak şekilde buralar ı a şarak, halka neek gerçek bir
demokrasinin ve bu demokrasiye uygun bir Anoyasan ı n yeniden
ele al ı nması için çalışma yap ı lmas ı gerektiğine inan ıyorum.

Hepinize saygılar sunar ı m, (Alkışlar)

BAŞKAN- Te şekkür ederim Say ı n Atabay.
Muhterem arkada şla ı m, önceki Pii rlik Ba şkan ı mı z Say ı n

Atilla Sav' ı n bir vefa örne ği içeren bir yaz ı s:ı Ba şkanlı k Di1a-
n ına ula ş t ı , Ö1yrum efendim.,

"Say ı n Başkan

• Faruk Hocan ı n rahats ı zlığı nedeniyle aoplant ı ya katjila-
mad ığı nı biliyoruz..	 .
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Gnel Kurul ad ı na kendisine bir geçmi olsungidiles i
yerinde olacakDurumu taktirlerinize sunar ı m, Gerekirse
Kurulun da bilgi vetaktirlerine sunulabilir, \

Saygı lörı nıla.

Atilla Sav

Sayı n Atilla Sav I a te ş ekkür eciiyorum
Eğeruyn görülürse, içimizden 3 veya 5 temsilci sri ad a ş

seçelim ve bu vefa bocuc ıuzu da böylece if.a etmi ş olalı m.
isteyen rkada şla ı mı z da bu tecısiicilerle birlikte

Sayan Hocamı zı ziyaret edebilirler,

Te ş ekkür ederim.

Buyurun Say ı n Çomsko ğlu

AV.EEHÇET ÇOM İdOIiU(Den. izli Barosu)- lir avukat arkad-
şı m cezaevleryle ilgili bir dilekçe vermi ş ti, bunun çöümüdLi
istiyor. Komşu ilde cezaevine girememi ş . De ğerli üstad ı nı İzcı r
Baro Ea şkan ı mz ayn ı konuya değiniği için ben de vaktinizi
alnıayacağım. Esasen o senden çözüm yolu isti:or, Bunun •çözü
yeri ve yolu da zannedersem bizim Barolar Birli ğ i Yönetim
Kuruludur, onun Ba şkanl ığı na yazd ığı m bir yaz ı da vard ı r.
Bu nedenle vaktinizi almak istemiyorum, sadece bunu belirtmek
istiyorum.

Arkada ş lar 9 Denizli'de biray içinde toplant ı ya ı ldı
bakanlığı n yüksek kademesi, bakan dahil olcıakzere hepsi
oradalard ı . Yeni de ğ i ş iklle var, onlar ı n görü ş melerini 1
bilgilerinize sunmak istiyoru.

Ş imdi, mevcut hakim ve savci adedinin Türkiye ihtiya-
ları n ı karşı layacak miktarda oldu ğunu dü ş ünüyorlar. Ancak,
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bunun dağı t ı mı n ı n i	 yap ı lmadığı için bugünkü s ıkışık durumun
do ğduğuna karar vermi şler ve bunun için bir yeni düzenleme
pe ş indeler, bu bir, bilgi olarak.

İkincisi san ıyorum sulh hukuk mahkemeleri hakimlerk

kalkacak, hepsi .hukuk hakimi olcuk.ve böylece tabii sulh

hukuk hokimiyle asliye hukuk hakiminin baz ı vesayetlerindeki
birbirini tamamlo r an i şlemleri için de baz ı dd ğ i ş iklikler
dü şünülüyor ve. bu da hazı rl ık safhas ında, bunu da arz edeyim.

Efendim 9 orada konu ş ad. hakimlerle, savc ılarla herhes
dilediğin söylecin dendi, Baro Ba şkan ı olarak ben de bii, 1le-

ğimi söyledim. Benrn dile ğim şuydu; Ş imdi, noterler hep avukat-
İadan oluyor, avukat olarak 1aydolduğu gün bir tarftan da
Noterler Birliğine müracaat ediy6r ve iyi yer geldi ği zaun
eskidiği zaman bu noterlerden biriiaI ıyor.

İş itiyoruzki Avrupan ın birçok memleketlerinde avukalar
aynı zamanda noterlik yap ı yor. Türkiye'de de bu sistem getiTil-

•	 cin, avukatlar ayn ı zamanda noter görevi görebilsin, bir .1ad1
de ği ş iyor noter olduğunda. Buna evvela güldüler, ben de ı srar
ettim, baz ı avukattan noter ol ş arkada şlar vard ı , isyan ı
bast ı rd ı lar hemen,. Benden Lstünlüğün nedir, dün avukatt ı n,
bugün noter oldun. Bu d ğıl ı rsa, bizim avükatic ı n bugün içide
bulundu ğu s ıkı nt ı nı ngiderilmesi iökn. da olur.

Kiralar artt ı , sigortalar artt ı , telefon paralar ı artt ı ,

ktip paras ı artt ı , fakat avukat ın gel irinde bu artış gözükmüyor.
Her geçen gün biraz daha zorla şıyor ve dü ş üyor. Büyük bir
s ık ı nt ı içindeyiz biz.	 . .	 .

Barolar` Birliğinin yap ıp Bakanl ığın tasdik ettiği

avukatl ık ücretinden baka baro olarak bir yeni avukatl ı k
ücreti yapt ık ve 200 bin licdan. a ş ağı hiçbir dava al ı naayack,
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sulh hukuk dav1arı , sulh ceza 200 bin dedik, dieri 3009
400 ve 500 bin, dedik. Tabii bunun uygulama nldn ı olur mu, olmaz
mı , biz tehdit ediyoruz, mliye.ye haberere.?3 ğiz vesaire. 

jBir k ısmı dava kaç ı rıyor, bir k ı uı çok iyi oldu, , davay ı açt ık
Tara al ıyoru z diyorlar, Böyle bir s ıkı ntil ı durununuz ver.
Bilmiyorum avuketlar ı b bu hayat standartlarına tabi tutulanhir
vergi sistemiyle vergilenirilaosijn do ğurduu zorluk, nas ı l
giderilecek. Çok s ıkışık duru.day ı .	 .

•	 •.	 Tabii bUydk şehirlerdeb.elİi bir kesim d ışı ndaki avulmt-'
ları n herhale bu s ık ı nt ıları n ı n daha fazla olmas ı laz ı m.
Beri daha fazla vakt ın ı zı ışgal etmek ıstemıyorum.

Te şekkVr eder, saygı lar sunar ım, (ak:L şlar)

BAŞKAN- Te ş ekkur ederiz efendim.	 .

Çok kıymetli arkadaşlarım, gndeniuizin8 inci cıadde-
sini içeren konu şmalar devam- etektedir,

tuyunı n Say ın Bulut

AV.AZ İZ 'BULUT- Say ı n Başkanl ık Divan':. Say ı n Ba şkan,
Yönetim Kuulu ve de çok sevdiiLı hr zaman beraber olmay ı
arzu ettiğin,zaman kalbinden sevgilerini eksik etaed
sayı n meslekta şlar ım •bugn buraya geli ş imizin sebebi, okuhai
raporları n tasdiki, evet veya hay ı r demenin d ışı nda, onun ço]
ötesinde ve bence daha önemlisi hukukun dstLnlLiü, hukukun rn

ıgıcı

demek olduğu,, hukukçtınun bugVn nerede bulundu ğu, nereye'vtrm.
lz ı mgeldiğini sizi yornadan, yorgunlu ğa V ğrntmmd,,%n özetlene
istiyorum.

Say ı n arkada şların, lider dediiniz parti ba şkanlar ı
n ın, diğer kurumları n ve hemen hemen hepinizin dilinde
hukukun dstürılüğu. dolaşıyor. Ne demekmi ş bu hukukun üstünlü ğU

sı
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GUney fri'doki ezilenlorin'hukuku. mu, Çindeki

. yı prananlar ı n hukuku mu, 1ganistnn'daki ezilnlerin'hukuku plu,

Türkiye'deki devlet dare1erine gidip kap ı lardan dönen vazifesi
ni yapmayan, gönlerce gelip giden vatandaşın hkkı nı yerine
getirmeyen, görevini yapmayan insanlar ı n hukuku mu bu?

Sayı n arkada şları m, evvela şunu söyleyeyinki, gazete
lerden izlediğim çok çok geldi ğin İnkara t da yapt ığı m temasla
neticesi .Yöetir: Kurulu Cyclerimizin 'ye onun Ba şkan ı n ı n çok t
önemli konulara lakayt'knlmach ğı n ı , hemen parnk bast ığı ni,

biz de varı z ve bunun yanl ış oldu ğunu 'iddia ederiz, do ğru
yof isterizdediklorini 'yaz ı larıyla, beyanatlar ıyla Trkiye'y
duyurduklar ı için kendilerine şUkran borçluyu, Kendilerini
taktirediyorum.

Say ı n arkada şlarım, hukukun UstnlU ğ denek, ayn ı
zamanda -ntbala ğa etmiyorum- hukukçunun LstnlUğLi demektir,
Bir Lopus davas ı nda ve dfinyanı n hiç tan ı mad ığı bir Törkiye'de
kar şı mı za çikan, ne şhur bir Frans ı z hukukçusunu yerinde ve
yenen Tk avukat ı de ğil miydi? İşte orada biz hukuku kazand ı ,

• burada hukuk ma ğlup olmayacskt ı r.

• Biz, ben bugUn byU ğUm diepe yol göstermeye mecburuzL
Say ı n arkadaşlarım 9 üzülerek kaydediyorun ve an ı mı z ı

• bir an için toplamanı z ı istiyorum. Öyle zamanlar olcluki,

kara cbbelller olduk, öyle zaman oldu ki yUzöe bak ı lmaz bir
nevi yducu, sahtekr mUessesein insanlar ı durumuna dU şUrl-
nek istendik,ana say ı n arkada şlar ım bunu diyenleri biz raudafan
ettikAln ı nı z ı n akıyla byk neclislerim, hyUk mahkemelerin
karşı s ı na ç ıkarak •bunu söyleyenleri biz mUdafan ettik. Decıekk
hukukun UstU.nlUÊU hukukçunun da üstUnlü ğLi demektir. Onun için
iftihar ediorum Bir daha dünyayagolisek 9 bu bize nasip
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olursa tavsi i e ederim }ıukukçu olun arkada şları m.

Çok de ğerli arkada şların, bunun kadar önemli, bundan

daha mühim belki de bir Atatrkçü1ük meselesi var. Atatürkçülüğü
biz yaşasin Atatürk, şu kadar ilke koydu, onu tatbk edece ğ z

azdı r bunlar arkadaşım. Atatürkçülük ne demek; e ğ r bir insan;.

bir nüneer, bir i ş sahibi ben faş ist• de ğilim diyorsa, ben
koünist de ğilim diyorsa, ben tutucu de ğilim diyors, ben

birle ştirici, ben yükselticiyiLı diyorsa, teokratik devletten

de ğil, cumhuriyetin laik devletinden ve yar ı n ı n kalk ı nmış

Türkiye'sinden, ben TürkUm diyebiliyorsa i şte AtatUkçülUk budur.

De ğilse, bir okul bahçesine Atatürk'ün heykelini diko.ek bir

Atatürkülük değil. Onu k ı narnıyorun, yanlış anluşı lmas ı n.

Biz Atatürk'ün .heykelini de ğil, resimlerini bile her kö ş e

ba şı nda gbrdU ğUmUz zahian adeta h şu içinde adeta eğilerek

geçeriz, o kadar severiz o kadar onuncuyuz.

Sayı n arkada şlar ı n, be.n Atatürk'ü savunacak birisi d ği

ha ve ben onun yan ında Hasan İai Yücel'in dedi ği gibi, bir

nokta gibiyirı . Şunu söylemek istiyorum an ıIarn ı z ı hat ı rlatmak

kabihinden.

1

İngiliz gazetecileri pransa'ya gelirler, Poopido'yu

ziyaret ederler. Frans ı z gazeteciler dahil 400 ki ş ilik bir

heyet. Bütün İngiltere'nin, mria'n ın tan ı n:i ş gazeteleri

gelir. Pompid6'ya "Ekselans, bize bir sualimiz var, ondan

sonra biz gidece ğiz" derler. Porıpido bir an dü şündükten sonr

"Buurun' der,

"Ekelan, hi	 hissinie kap ı lmadad bu sualiriizi

cevipland ı rı n.

Dünyada gelmiş geçmi ş en büyük devlet adamı kimdir?
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D ş ündiikten ve hafif" birgülünsedikten sonra P6npido
şöyle bir göz gezdirir ve şöyle cevap verir. "Herhalde benim
Hozvet diyeoe ğ icıi tahmin etniyorsunuz ve yie ondan sonra

Truman' ı d söyleyecek de ğ iiin Herhalde sizi methederek bei'
ziyaret ettiğ iniz için Chorcil'i de söylyecek de ğ ilim.
Frans ı z gazetecileri, belki, bana k ı zacaks ı n ı z Clanaontu ' yu da
söyleyecek değilim; bir tek adanbiliyorun butine kadar
geçi ş liderler içindeki, i ş te o. Atatürk'tUr" diyor ve hepsi
ayağa kalk ıyor, h'Q şu içinde te şekkür ediyorlar ve bize bir
yerı ilik ö ğrettiniz diyorlar,	 .

İş te arkadaşları n, ben onun için Atatürkçüyütn, bn

onun için de hiç kirıseden korknuyorun ve ben bunun için de

kendime güverliyoruL ı . Çok afedörsinz.
Say ı n arkada ş ları n, bir gazete'de çok ü.züldü ğün bir beya-

nat ı gördüm bu beyanat biziLı Adalet Bakariinı z ı n beyanat ı .

Bir af neselesinde diyor. ki  Say ı n Bakan ı nı z;

"Her zamain taktir etti ğimiz' Osmanl ı Hukukunda oldu ğu

gibi bugün de af taraftar ı yı'n."!	 .	 .

Sayih arkada şları n, Osmanl ı hukundai mecelle. ni

bu arkada şı n bize önerdiğ i, yoksa ceza hukukundaki k ı saca

kı sas ı nı Adalet Bakan ı bize taviye ediyor. }?ica ediyorum,

Adalet Bakan ı veya ba şkas ı du şünerek, okuyarak, bilerek'

konu şmaya mecburdur, Beni Osnanl ı lı k okulu için att ıği zaman,

beni götürüp Asya' nin öbür tarafna atm ış demektir. Hiçbir.

zaman raz ı olanay, ı z.	 .	 .

Say ı n arkada ş ları n, biz Avrupa Toplulu ğuna girece ğ iz

girneni laz ı md ı r,	 da bulunnanı z gerekir, Türkiyetsz

Avrupa Toplulu ğu olamaz tezini emvunuyoruz ve Lo.kl ı oldu ğunua

inan ıyoruz. Bu kadar nedeni bir millet, bu kadar nedeniyiz,
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uygar ufuklara do ğru ko şuyoruz derken ve benin. mesul odu ğ m
bir Adalet Bakan ı ç ıkar bana Osmanl ı lukukunu önerir; rica
ederim Adalet Bakan ı , ke şke şurada olsayd ı n, ke şke hasta olm-
saydı n, ke şke i ş lerim çok demeseydin.

Say ın Yargıtay -Uyeleri Say ı n Èayi ş tayin Ba şk'an,
Say ı n Dan ış tay ı n Başkanı ke şke burada olsayd ı n:iz, konu şdm1armı z ı
siz de ciinleseydiniz, bir ş ey mi keybederdiniz. Yok yok arkada ş-
lar ı m, çok ş ey kazen ı rlard ı , hdm de çok ş ey. Sempati kazanı rlar-
d ı , saygı kazan ı rlard ı .

Arkaclasldrı m, biz Tdrkiye'de hukukçu olacak bir ki ş inin
arkas ı nda, aleyhinde konu ş nı ayı z, biz sizin savunucunuz, biz
hukukun savunucusuyuz biz do ğrunun savunucusuyuz.

•	 Arkada şları , yiö çok afedersiniz, benim nacizane buldu-
n bir ş ey vardr. Hakimler, savc ı lar, avukatlar; toplad ı k, ben

buna Uçgen diyorum. Ndir bizim vazifemiz, neyi. alamad ık, neyi
•	 veremedi, neyi hölU ş emedik biz. Hakk ı n, hukukun adalet terazi-

sinde ibresinin en do ğru noktada durmas ı için çalışı yoruz.
Hiçbir kimsenin emrinde de ğ iliz vicc1mnmı z ı n ondan daha kuvet-
li olan ak ı l ve c ş ömözUn yolunday ı z ve onun emrindeyiz. Onun
için dyorumki, bir hukukçuyla ne bir doktor, ne bir möhendis,
ne de. başka bir meslek adamı ben de varı m diye£ı ez0 0, bir
safra kesesini ameliyat eder, ama ben dönyan ı n do ğru yola,
toplumun do ğru yola gitmesi için u ğraşı rı a, onun için emek
veririm, onun içinbilcıeyo riecburu,-,i. . Elb 

1 
ette hukukun östünlö

bu.
Say ı n arkada ş ları m, bu böyle olunca hpinizden çok

memnunum, gitti ğiniz yerle çok selam. Daha diJkatli, daha
onurlu, daha şefkatli, daha gUzel giyini şli, deam güzel,
daha yak ı klı olmaya mecburuz. Niçin? Sosyal d ıöessosenin tek



-40-

müessesesi hukuk olduu için 9 hukukçu oldu ğu içini biz rıumunı
• 	 'olmaya mechuruz, biz herkese dert vermeye. mOC ' uruz, hatta v.

•	 hatta ö ğretim üyelerine bile ders vermeye mecburuz biz

Sayı n arkada şları m 9 T Urkie çap ı nda o kadar üzeind
•	 durmamı z gereken konular varki, ben bunlar ı n hepsine de ğini-

mes ı gerekt ıı ne ınan ıyorun	 B ıraz evvel pek heendıı rı Yonat ı cı
Kurulunun raporunun sat ı rba şlarin ı veya ba şl ı kları n ı n okuns ıyla
iktifa edilmesi gibi, 'benim de. böylece birkaç konuya dokundu ğ mu

kabul edin

•

	

	 Sizi yorc1uumu sanuıyorum, uzun konu ştumu da sanm ıyorum,
ama faydalı olmaya çalışıyorum, ama rhumun enginliklerindeni
sizin dima ğı n ı za, sizin klbinize girmeye al ışıyo'rum.

Say ın Divan Ba şkan ı m, herhalde yormad ı m hepinizi bir
kere d'ha kucaklaysy ı m, bir kere daha 'seveyim, bir kere daha

selamlayay ı m. Sa ğolun arkada şlarım. (Alkışlar)

BAŞKAN- Te şekkür ederim Sayı n' Aziz Bulut

Buyurun Sayin Kı l ınç.

AV.LtİTFÜ KILINÇ( İzmir Barosu)- Say ı n Divan, muhteremL

	

•	 •	 arkada şları m; hepinizi sayg ıyla •selamlar ı m,

	

-	
• Senelerdir .rargı n ın, 'avunLıanı n, sorunlar ı oldu ğ nu bili-

yoruz, konu ş yoruz 9 dile getiriyoruz. Gerçekten çokca dile

getirmek elbttek'i yararl ı d ı r, yararl ı d ı r ama bunun sonucunu
almak zo ı unluluu da vard ı r,	 •	 •

Demokrasinin i şlerliğ i'önclikle ve' özellikle yarg ınn
ve adaletin gerçekle şmesine bağlidı r. Ciddi yargı , ciddi

	

•	 adalet sorunları n ı n halliyle mUmkLinür. Oysa, bugün Ulkemizd

• en yetkili a ı zlar yargı nın çok sorunu oldu	 ve hatta i şlem
sinde büyük aksakl ı lar olduğunu aç ık 'söylemek;edirler'Buna
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itiraf demek de gerekir,

Yargı tay Ba şkan ıLuz önceki ve son konu şmalarinda, -
Türkiye Bar o1ar•Birl ği her zaran, barolar ı a:'s ıkca ve siz
saygı de ğer delegeler ile birlikte avuketlar ı mı z da s ı kba bu
sonları bilmekte ve dile götirmektedirler. Ancak, gerçekte
halledilemediğini ve tam olarak ortaya soun1a ı n onarı l'd ığ
ve uygun düzeye getirildi ğini görmek ürokün o:Laaaaektad ı r,

Bunun için konu şmak 9 konu şmak, ancak konü şmak yanı nda gerekti—
ğgnde ikaz, ihtar ve icab ı nda eyleme dönük, giri ş imlerde bulunmak

•	 gerekir,

Efendim, son zamanlarda adaltte özelle. ştire, yarg ı da
özel giri ş im gibi birtak ı m çabalar ı n olduğu gazetelerde ç ıkt ı ,

•	 hatta ülkenin merkezi ı kara'da bazı ki ş ilerin senet tahsili,'
•	 icra takibi yahut da tahlire i şlemleri, kı sacas ı yargı nı n bpzı

yapmak zorunda oldu ğu ve teelden yr'ine getirmek zorunda
bulunduğu konulrı halletmek için özel giriimlr dile geti
rildi. Dile getirildi de ğil, bunun yap ı ld ığı anla şı ld ı . Fakat,

buna kar şı yetkililer kesinlila tavı rları n ı ortaya 'koymad ılr.
Oysa, bu yrg ı• için büyük bir zuldür,	 .	 .

Bununyan ı nda yarg ı n ı n problemlerini halledecekler
kimdir? Yarg ı nı n problemlerini halledecekler bizleriz, yani
avukatlar ve yarg ı çlard ı r, Oysaki bu kesim de yeterli .çabay ı
yeterli a ılı mı . göstereLeaektedirler. Örne ğin; ki şinin temel
haklar ı ndan çalışma hakk ı , kazand ığı haklardan i ş , unvan haka-
rı a ın belli şartlarda belli dönemlerde geçici olarak al ı nmas ı'

görülen baz ı kararlarla veya, yasan ı n hükcıüyle ki ş i ilelebet,
ömrü boyunca hdkk ı n ı elindefl kaybedebilmektedir. Sözü 1402
• sayıl ı Yasan ın 2 nci maddesine gtirmek itiycrun. 	 •'

•	 Gerçekten çak kamugörevlisinin ma ğdur oldu ğu bu, kra-

•	 ları n'de ğ i şmesi için yasa de ğ i ş 	 ganikliğini hiçbir or,' .özellike
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hukukçular dile getirmecai şıer, kovalamamışlar, bunu gerçekl ş-
tirmeajelerdir.

Bunun -yan ı nda, 1 yasda uyarma ve k ı Lıama cezaları nn
yargı mercilerine götUrblcnıeyece ;j hUkmUnVn de ğ i şmesi için huku

çular hiçbir çaba sarfetoıemi şlerdir, Diyeceks:Lniaki, yarg ıy
tmsil eden hakimler kendilerini saunacak duumda de ğiler0
Gerçekten öyledir, çbnkd Hakimler ve Savc ı l	 hksek Kurulun
ald ığı kararlara kar şı yargıç1rı mı z idari yargı yoluna hile
başvura ınarnaktad ırlr ve i ş in tuhaf ı , bunu de ğ i ştirmek için hiç
bir çaba sarfetmenıektedjrler.

Bir diğer. konu, İdari Yargılama Usulleri Hakk ı ndaki
Yasada gizli evrakları ntetkikedilememesi savunmaya vurulan

bhyk bir darheir. Bunun da giderilmesi için hukukçular ı mı zı n
Meclisteki temsilc±leie, ciddi giri şid,isonuç al ı c ı giri ş imde
bulunmas ı zorunludur, gereklidir.

Sorunlar gerçekten çok, bunun yan ı nda geçenlerde yine
İstanbul'da uluslararas ı bir toplant ı oldu ğunu bas ı ndan izleik.
Bilmiyorum Say ı n Yönetim belki bunu iltmi şt. ve gereğini yap-
mışt ır. Ancak, 19 Ulkenin kat ı ldıği 164 uluslararas ı hukukçuun
i ştirakettiği Aile Hukuku Tart ışmas konulu İ n;anbu1'da san ıyo-
rum Hukuk Faköltesinin idaresinde 'bir toplant ı yapı ld ı .

Bu toplant ı dabo ş anma, nafaka, yarg ı usulleri koula-
rı n ı n konu şuidu	 yaz ıld ı . Ancak, bu toplant ı da avukatlarn,
baroları n veya Birli ğin sesinin ç ıkmadığı n ı gördök. Acaba bu
toplant ıya çağrılmad ılar mı , çağrı lmad ı ya neden; ağr ıldı lar
da sadece davetli olarak pasif bir izleyici, olarak m ı ş ağı r ı l
d ı lar yahut da yön verici, pratikten uygulay ı c ı bjlen ve bu
i şlere en iyi şekilde katkı yapabilecek avukatlar ın ve barola ı n
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ne dençar ılmad ığı nI anlamak gerçekten gç

Efendim, bir de gerçek sorunları m ı z, Avukati ık Yasas ı n ı n
• sonlar ı olarak kar şı mı zda. Diğer arkada şlar ı z epeyce dile

getirdiler, ancak ben Avukatl ı k Kanununun özellikle sisteminin
ve tamamen yeniden dUzenlenerek de ği ştirilmosinin daha kesin
ve yararlı bir çözöm olacağı na inan ıyorum, Özellikle Say ı n

Denizli Delegesinin belirtti ği gibi, avukt hiç olmazsa kend ti
konularıyla kendi ilgili oldu ğw davalar ıyla ilgili olarak su İhume
dUzenleyebilme, vekaletname dUzenleyehilmeli ve noterin bu

yöndeki görevlerini yapabielidir.

Bunun yan ında avukat, bir organ olarak yasada ye aIa—
lı dır,.Özellikle iştirak etti ği davalarda avukat ı n izas ı n ı n

bulunmad ığı i şlemlerin'geçersiz say ı lms ı . gerklidir.

Belki tmn,de de ğil, ama belli nitelikli, belli miktr—
lı anlaşmazl ıklarda zorunlu avukatl ık yahut meoburi ndafili
sisteminin mutlak surette etirilrjesj art ık gnmLz ya şaaı ndd
kaç ı n ı lmazd ı r.

TUrkiye Barolar Birli ğinin bu kadar çok s ık de ği şen ve
çok hatal ı ç ıkan yasalara kr şı  Anayasa Mahkemesinde dava
açabilme yetkisi olmald ı r ve bunun Anayasada ve yasam ı zda
de ğ iş ikliği sağlanaal ı d ı ,

H
Disiplin kovu ş tu ı maları yönönd gerçekten bizm. raamz

akatlara en kolay ve en ucuz şekilde taibat aç ılmas ı n ı zorunlu
kılan ve çok ceza verme iakn ı nı veren bir. yasad ır. Bu yaan ı L
bu hkbmle•rinin özellikle ortadan kald ı r ı lmas ı ve dzenlenLıesi
gerekir. Kesinlikle yasaya aykı rı davranan mensuplara ceza
verilmemesini demek istemiyorum, ama bir arkacia ş a iki ihtar
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veya birihtar, bir k ı namadan sonra. UçUncUde ihraç cezas ı vei1en

hiçbir kurum ve hiçbir meslek mensubu yoktur. İştn asaklJann
ac ı ları nı etrafı nıızdaki arkada şlardan gerçektn hissetmekteiz,

Ortak avukat bUrolar ı n ı n problemleri art ık götı geçU.ikce
ço,ge.lui,-,tii 	 Bunlara hukuki dözen getirmenin zariani gelai ştr
geçrıektedir. BugUnkU uygulama gerçekten hiçbi yarar

ta hattahatta zararl ı oleaktadı r. Elbetteki esayetten kurtulmamı z

hepiaizi bildi ği çok çok önemli problemler.

Problemlerinıizin ve sorunları mı z ın anitılmas ı bitmez.

Bu konuları dile getirLınk için bize inik -an veren, gUndeme böyWe

bir madde koyan Yönetim Kuruluna huzurnuzdn te şekkUr»eder,

sizlere saygı lar sunar ım. (1.kışlar)

EAŞK\N- Te şekkUr'ederi ı Say ın Kı lı nç.

Değerli arkadaşları m, gUddemimizin bu maddesiyle ilgi

olarak başka söz alnıat isteyen arkada şı mız?..

Buyurun Say ı n Ertan Mumcu.

•AV.ERKAN MUT.TCU(Kastanıonu Brosu)-Sa:n Bar;kan, de ğe:r

delegeler; YUksek hzurları n ı z ı fazla i şgal etmeyece ğim. 198]

y ı lı ndan bu yana pratikte kar şı 1 ştığı mı z bir sorunu bUtUn

meslekta şlar ı mı n ıtt ı lalar ı na hem arz edece ğim, hem de Ust

kurulu ş olarak Barolar Birli ğinden en az ı ndan bir yakla şı m,

bir çözLim getirmesi dile ğinde de bulunacağı nı .

Kastamonu 13 köçök ilçesiyle Karadeniz Bölgesinde ye:

almış bir ilimizdir. 56 avukat arkada ş Kastamonu Barosuna

kayıtlı olarak avukatl ık ifh etmektedir. Hemen 1ıemn 12 y1.0

İhtillinin yargı ydnUnden şu anakdar en fazla s ıkı nt ı s ı n:

da belki biz hissetmekteyiz.

OlağarıUstU mahkeme nite .liğinde kurulan mahkemelere

Lii

1 -
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yargı çevresinden . i1nkara, Ezuru	 e diğer illerdeki ahkem-

lere al ı nan hakim ve savc ı lar 9 kadrolar ı halen .Kastamonu'da

Araç., Taşkoprm ve Azdavay'da durmakta, hakim .... e savc ı arkadala-

r ı mı z askeri mahkemelerde görev ifa ederken sicilleri ve kado-

ları ilçelrde kalmakta, ek bir ıaaş olarak da iki kat ı bir

maa şla yedi seneye yak ı n gerek yarg ı yı , gerek avukatları

sikinti içinde b ı rakmış bulunmaktad ı rlar.

Gerek adalet komisyonlar ı nezdinde, gerekse siyasi

iktidar nezdinde çabalar ımı z olmu ştur, ama Adalet Bakanl ığııı n

bu anlayışı içerisinde olay ı çözüme getir,emedik0

TaşkbprU I de görev ifa etmekteyim, 19 y ıll ık avukat ı m,

4 hakuı, 2 sa ı. kadrosuyla uzun seneler uyum içinde görev

ifa ettik Böyük şehirlerde.avukatl ık hizaeti ii a eden arka-

da şları mızin ş aallah Ta şköprü ve Kastamonu 'ya geldi ğ inde

b ır tek hak ımle saat 900 1 darı akşa 19.30'a kadar duru şma

salonları n ı n kap ı s ı nda beklediğimizi gördüğunde belki h ızlre

ac ı r. Saat 9.00'da baro odas ı na oturuyoruz, tek hakimle

6 9 5'_7 ve bazan da ak şamın 8 'ine kadar duru şma bekliyoruz

/ E
ğer .bir hakim hem bulundu ğu, .atandığ:. yerden maa ş

alacak ve ben de askeri bir mahkemede görv ifa ederek orada ı

da maa ş alacaksa, arkada şla ı mı za rica da ettik, en azı ndan

hakimlik mesleğini ifa ederken adil olmas ı gerekir; ben adil

olaiayaca.ğı görü şündeyim. Çift ada ş almak u ğruna özellikle

adaleti ve yargıy ı belirli s ıkı nt ı n ı n içine sokmu ş durumda-

d ırlr. Halen Ta şköprü'de 1 hakim ve 1 savc ı -Var,

En basit bir tevkife itiraz K2--stanıonuya 9 Kastaraonu'aki

bir itiraz. da İnebolu'ya gidior. Taktir edersinizki, avukat.

olarak öyle bir itiraz ı n neticeye bağln ıas ı en az ı ndan bir

dosyada bir hatmy ı al ıyor ve mosleki aç ı dan da avukatl ığı n
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en az ı dan prestiji 'c ş byo ve dedikoduy sebep olacak baz ı

olaylar ı n içine giriyoruz,

Ben 9 ist kurlu şuauz olan Barolar Birl ı i.YönetiLı
Kurulundan özellikle Kastacı onu ?daki kadrolarda ıı maa ş alan ve
askeri maenelerde görev ifa eden savc ı ve hakim arkada. şlarn
yedi senedir kadrolar ı dolmad ı , bundan sonra hangi tarihte di-
1acağinin; Sayın Bakan burada olsayd ı , Bakan buradayken bu
konu ş may ı yapacakt ı m; sorulmas ı n ı ,eger olaganustu donein haln
evam ediyrsa, en az ı ndan Kastamonuda görev ifaeden avukat

arkada şları n bUy Uk s ı kı nt ı ları nı n . bulundu ğudu Genel Kurula

saygıyla- arz ediyorum.	 S

- 	 BUtn arkada şlar ı mı n da şu yönde bu Olağanöst Genel

Kurulda gerekirse bir temenni mahiyetinde karar almas ı n ı da

saygıyla arz ediyrum,

-	 Hepinize sayg ı lar sunuyorum. (Alk ış lar)

-	 BAŞKAN- Te ş kkür ederim Say ı n Mumcu,
- Say ı n Ömer Erdo ğan, -buyurun efendim.

- AV.ÖMER ERDO İ -Say ı n Baş kann 9 Say ı n İ)ivan ve çok

saygı de ğer meslekta ş ları 	 evvela hepinizi soy-gı yla selarılar ı
ÔlağanUstU Genel Kurulumuzun yargı ve meslek sorunlar ^,

konusundaki görd şlerimizi belirtirken, bu arada, meslekta şlr ı L

mı za, vfat eden meslekta şlar ı mı z ı n varislerine ödenen ölö

yard ımı miktar ı n ı n çok sembolik, az bir miktarda olaas ve

bunun neticede yardı m-ettiren ki ş ileri sövindirece ğine belki

dezUntüyb sevketmesi nedeniyle bu iktar ın art ırilmas ı

hususunda meslekta şları Lıı z aras ı nda veya temsil ettiğim

Malatya Barosunun bu- arzusunu huzurunuzda dile getiriorum.
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Her ne kadar diba yard ı m olarak kesilen miktar mac k

o kadar, yan ı 60 bin lira kadar b ır miktarı n ocenmesn ı mum1un -

kı l ıyorsa da, bunun yüksek heyet inizce daha az1a bir miktaa

ç ıkarı lmas ı müründür.. bu fedakr1 ığı hepimiz severek yerine

getirebiliriz.. Bu hususu yüksek taktirleraize az ediyom

ve bunu teLlenni olarak iletiyom

Di'er arz etmek istei ğim bir konu, avukatları n ekon

mik sorunlar ı n ı n ba şlangı çtan sonuna kad	 -iyile ştirilmesi

yolunda Tmrk ıye Barolar ında herhangi bir çaban ın ba şlatı lnıa-

mış olmas ı d ı r..

Mesle ğe yeni at ılan genç arkada şlar ımı z kendi kader.

lerine terkedilmi ş durumdadı rlar. Bu arada gerek imknlar ı

veyahut da gerekse özel şartları icabı dmu bir kı smı nı n

iyi olarak devam etmökte, bir kı smı n ın da meslek hayat ı nı n

sonunakadar belki de az bir imkmlarla hayat ı n ı •idame ettir.

mektedir. Ondan sonra da kendi . çocukla ı na da herhangi bir

güvence b ı rakmadan ayr ı lıp gitmektdir0

Bunun çözümü nas ı l olabilir, bunu bii, anda en do ğru

çözüm şudur diye ortaya koymak mümkün de ğ il. .ncak, bunun

mesle ın uygulerias ı yonunden meslekte sosyal adaletin sağlan

mas ı ve meslek mensupları n ı n güvence içeriide mümkün olan

iyi bir düzeye ula şmsı için avukatl ı k mesle ğinin uygulanaas

yönünden birtak ım temel ilkelerin ara şt ı r ı lmas ı nc bağlı dı r.

Bunun da, dünya haroları içerisinde davalarıh dağı lımı ,

ücret sistemini uylanmas ı yönünde na gibi sosyl adalete

daha uygun sistemler vard ı r; bunları n ara şt ı rı lmas ı , bu -

hsusta birtak ım çalışmalar ı n ba şlat ı lmas ı ve Türkiye
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Barolar Birii ğ i nıensupları nada bu inknlar ı n sağlaas ı

yolunda Barolar Birliğince bir adı ra atı lLias ı', terionni ş ini

yüksek huzurlar ın ı zda saygıyla arz e youa

Tekrar hepinizi sayg ıyla selaoiayorua. (Alkışlar)

BAŞKAN- Te şekkür ederiz Say ı n Erdo ğan.

Say ı n Enver Aı slanalp, buyurun efendic ı .

ii

•	 AV.ENVERARSLAN İILP. (Izmir Barosu)- Say ın Bngkanq

sevgili aeslekta şlar ıa; tabiatiyla buraya gelirken burada

İstanbul Barosuna aensup arkda şlar ı aız hele İzmir Earou-

nun da şu delegasyonadedine vurulursa neredeyse hepsinin

konu şması yla bir nevi Barolar Birli ği Génel Kurulunu İzair-

li'ler mi i şgal ediyor diye bir şey olabilir, ma beni üzen

nokta şu; belki sonra söz alacaklar, evveliyetle arkadaşıaı z

e ğer kendileri, de burada dile getir.irlerse, 'çüakü büyük

İstanbul	 rosunun. sorunlar ı çok daha ba şka türlü ve bir

görü ş aç ılan da var, biz bunlar ı da ğrenmek isteriz, çünkü

geçen genel kurulda Say ı n Akev arkada şı aı z haikatn çok ' güzel

şeylere teaas etai ş bulunLaaktayd ı .

Efedia ş imdi, bütün bu arkada şlanı aı z ı n yapaış

olduğu konu ş rıalar hep sorunlar, tabiat ıyla nas ıl hallodilece

diye bir sual geliyor akla; bunun ili şkileri nlerc1ir;

• Bendeniz, ğayet tabii tan ıyorsunuz, yani kurulu şundan

beri tanıyorsunuz, hangi fikirlere sahipoldu ğuau da biliyor-

sunuz. Hukuk kurallar ı n ı n dayanaış old ığu zeriinin ne oldu ğun
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ve bu zeminin. mesle ğ inle ilgili olarak hukuk kurallar icin bi
ş ekil ald ığı n ı kabul eden bir ,fikre de sahibi-

0 itibarlc, soyut bir hukuk kurol ı n ı n mevcut c>lrıad ı
kan ı sı ndayım. Bir sosyal grivenlik 61-mrak arkada şları m z ı n i şte
ölüm meselesi; do ğrudan do ğrbya ekoncniyle ilgili bu toplumun
maddi durucıuyla ilgili bir sorim. Öteki taraftan, ar: ı sal
sorunlar tuam ıyla bununla ilgili. 0 itibarla, biz toplumun

dinacıi ğini ve cıaddidururaunu ortaya koyan, ister be ğenilsin,

ister be ğenilraesin ekonomik durumunu e ğer dile getirmözsek
yine t ı pkı soyut metafizik hukukçular gibi burada konu şur

dururuz0

Bence bitf4n bu ç ıkmazlar bu.gbn içinde gittikçe de,

geçen seneden daha da ağırla şmış olarak gittikçe ağırla ş an

bu problemlerin List ddzeye gelmi ş bulunmas ı . Artı k bu konu

böyle kaç ı nılacak konu olmçtktan ç ıkmış tı r, hatta o kadarki,

yakı n gunde olmu ş olan olaylar da ne kadar ç ıkmaz içinde

bulundu ğumuzu ortaya koymaktad ı r. Gayet tabii öyle oiacdkt ı r,

çünkü bu hükmet in İçi şlori Bakan ı diğer gazetelerde çikt ı mı'

bilmiyorum, ben ucıumiyetle İstanbul gazetelerinden dört tane

gazete okurucı, İzmir gazetelerini de okuruc ı , ı mkat bu 4 tane

İstanbul gazetesinde ben görmedim bunu, yaln ı z Yeni As ı r

gazetesinde man şet olarak gördöm, bc ıkı nı z ne diyor;

" İllegal silah ı legal yapt ık" Yani, ko ı ucular ı n eline
• .
	 verdik silahlar ı , onlara para da veriyoruz ve öteki taraftan

janda ı ma te şkilat ı n ı n yan ı na bir te şkilat daha kuruyoruz ve

bu şekilde bir düzen gidiyor. Peki bunun sebebi ne; ben bunu

.bugUn toplumumuzun içinde bulunmuş oldu ğu, bizim yargı n ın da
•	

.	 içinde olduğu, çLnkLi yargı hiçbir zaman toplumun esas • 	 . -

Il
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aeselelorinden kendini.soyutlayaaaz, onun neticesi oduu

kan ı sı ndayı . Peki bu nbdir;

Ş iLıdi biliyorsunuz ça ğ atl ıyoru, icıın içinden

oldu geli•ş n Türkiye. Bunları tabii ben kalk ı p da buradan

siyaset yapacak de ğiliti, bir toplumun anatoai ini bur,-,ya

koyuyorum. Bizirı 1ar şı:uza ikide birde i ştebu ek000 ıinin,

bu sisteaib bir büyük a şaaa oldu ğunu aüteaadiyen kafalar ı a ı za

bilhassa televizyon arao ıl ı ; ıyla zerkedlakt€. ı r ıngayla.

Peki nedir bu; Biz kendisine dahil olau ş olduğumuz 
1

bt ı n ı n içinde bulundu ğu problemler gibi dışında da de ğiliz,

yani orada bunal ı m varsa burada da bir bunal ı Eı var. Orada çö1züa

yollar ı aranmakta ise, bizde dearanaal ı d ı r. Orada yeni bakış

açilari olu şturuluyorsa bizde deolu şturulaalı d ı r.

Ş imdi şöyle bir durum ç ıkıyor ortaya. rt ık 1970 sene-

sinden bu yana özelletirae, özel te şebbüs, piyasa ekonomisi

gibi konular oralarda art ık etkisini yava ş yavaş kaybederken2

bizim Türkiye 'aizde her, zaaan zaten böyle olur, ön plana

gelaeke, 0 D'nin aaceras ı da böyleydi. Avusturalya D'y

kabul etti, alti ay bununtatbikat ı n ı yapt ı , akt ıki hazine

gidiyor, heaen B'yi kald ırd ı naaTürkiye ald ı .

Ş imdi bat ı da içinö dü şnü ş oldukları bu bunaI ı aı

çözrek isteyen görü şler var. Dediaki, yeni bir görü ş aç ı s ı ,

daha do ğrusu görü ş aç ı s; bizia de bir gör ş aç ı aı z .olaal ı d ı

Yani olaylara bir bak ışı aı z olaalid ı r.

Ben.diyorunki, bu . bizim problealeriaize s ı kı s ı kiya

bağlı d ı r. Bir liberalizaden bahsedilaektePeki bu liberalizai

kalkıp daburada ders verecekde ğ liz, Biz Nevaark' ı n ö ğren-

cilöiyiz, aaa aadeaki bir liberalizaden bahsedilaektedir,

peki bu libefalizo. di ğer özgürlükleri neden ortadan



- 49 -

kald ı rmaya gitmektedir?

Ne ' biçi ı iştirki kndiini libefalist olan liberal.iai

savunan iktidarlar, bu sadece bizde de ğil, bL ıda da var, peki

neden özgbrldkleri ortadan kald ı rmaya ve kı sitlamaya gitmekte-

dir, bu bir çeli şki de ğil midir? 0 taktirde 9 biz daima

hukukçular olarak özgLirlUkler in ö.zUne dokunulmarak suretiyle

geni ş , daha goni şiyen bir demokratik dUzen. torafl ı sı olmu ş

bulun.duauz için bu çeli şkiyi anlatmak zonday ı z ve bunun

ç ıkmaz ı d ırki, ne yargı n geni şltilesi, ne yarg ı n ı n dzeltil-

mesi, ne oraya parasöl aktar ı lmas ı , ki bugdn bLitçe de yok

ortalıkta; bu btçedeki olan fs ıla bak ı n 9 ay ı raış oldukları

paralar meydanda.

Peki biz bu srunları nas ı l .çözeriz. Kendi duruauau-

la da birHz evvel söyledim, bitçemizIe ilgili olarak, hakikaten

parasal durumlar çok önemli.

Şimdi bu durumda bir tip ç ı kıyor ortaya, şutoplum

tipi, hepimizin elinde k ğı t kalem, borsa da kuruldu, efendi

cıLitemadiyen şu tahvil ne kadar veriyor, şu tahvil bilmem ne

veriyor, şu ne veriyor diye aUteoadiyn bunut iz erinde

şatlatt ı rı lmış oluyor. Öteki problemlr; hay ı r, ben ne

kadar gelir temin e'dece ği diyor. 0 zafian da bat ı , modern

liberal insana b ır etiket yapış t ı rıyorNas ı l daha evvelden

isto'.n .un " İnsan, siyasi hayvndr" diye nitelendiriyor,

İşte şimd, bunu affetsin bizim Ba şkan ı mı z, bir tabir hreti-

liyor, paray ı ön plana ç ıkaran tip insan; getirmi ş oldığı

noktaya bak ı nı z. 0 zaman da.ne oluyor; bLtLin mant ık, bhtin

faal iyetler buöun oraf ı nda dönüyor, hatta o kadarki, Sayı n

Başbakan  geçenlerde kocaman bir cumhuriyet devrinin bUthn
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nıe şakketlere, btUn çabalara dayanarak yapm ış bulundu ğu san

yile şme hareketini elde edilmi ş bulunan zannederimki 195

kredilmi ştir diyor. Peki onun sosyal ekonrik yans ı malar ı

sadece 1,51te mi; neye göre yap ıyor, o da ayr ı bir mesele.

Bak ı n ı z nas ı l bir tip ç ıkıyor ortaya; bu tipirı ba şlo4-

gı cı nereden geliyor? Bu 17. asr ı n sonlar ı na doğru

italya l da biliyorsunuz byk sanayile şme ve ticaretle şme akı

ba şlamış tı ve bankalar meseleibilhassa talya'nlar tarof ı nci

bir aco meselesi ç ıkı yor otaa. Bizim son yay ı nlanmış butu

nen builliyet ve iktisat kitaplar ı nda, bunu aradı m, cicyo

kelimesini, ki acyo kelimesi bugbn kullan ı lmakta olan

bir kelime iktisatta, yok, bakt ım bulemad ı m. Tcbiat ıyla nede

olmad ığı nı da biraz sonra söyleyecoğic. icyo ne? Mevcut olan

• resmi parayla bilmem d ışarı daki para aras ı ndaki olan fak.ı

cebe indirme rieselosi 9 aco bu. Bunun tabii acyotrleri var,

bu i ş i kullananlar var, acyotaj var, bunu moslek edinenler

var ve böyle bir tip ç ı kıyor 17. as' ı nı sonları na doçru.

Bu öyle bir durumd geliyorki, biliyorcunuz Avruuadak•i

dunuııu, ozell ıkle Fransa'daki durumu. Me şhur Mirage, hani

"Gidin söyleyin ralin ı za, biz burada halk ı n emirleriyle

buludmaktay ı z, bizi sUngöler buradan atamnaz" diye Mirego

bakı n ı z bu acyot .aj için ne diyor;

"Kamu menkul kıymetlerinin fiyatlar ı nda beklenmeyen

çe ş itlemeler meydana getirmek için en uygunsuz manevralrı

yapmak ve dlddt ı leış olan ineahlerı n kalı nt ılar ı nı kendi

ç ıkarları na dönü ştrmek."

Peki ş imi ben size şunu söyleyeyim; bakt ım neden

acaba •bu ekonomi kithJ ı nda acye, acyatör, acydtaj kelimeleri

yer almamış , ama spekulasyo ş alraış ve ıspekalasyona de o
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ekonomi kitab ı izah ederken, .1lam ış dapuflamış , acyotaj

başa, allayacak pullayacak taraf ı olmçş acak

Ş iadi demekki biz öyle bir toplum ha 	 e gelmi ş izki,

bu durumlarla içine girmi ş bu1uhdumuz şu hunal ı mda biz

kalkıp da efendim, hokinılern 'durııalnrı n ı yUkscltrek, avukat-

ları n durumlar ı n ı yükseltmek, ondan sonra bu stnjyerler'n

durumlar ı n ı yükseltmek, daha iyi adalet binalar ı n ıu.yap ı lma-

s ı nı istemek; bütün bunlar nas ı l elde edilecek bu sistem

içinde, o zaman ne . ı'kıyor ortaya hakı n ı z. Jiat:ıda ayn ı şekil-

de, ç ıkt ı ..'	 .

0 zaman, arkada şı mızn söylemi ş bulundu	 gibi, yarg-

nı n da özelle ştirilmesiyle ç ıkıyor ortaya. Bu ç ıkar ı lmış ' bul-•

• nan fop b u n da ni ba şka bir maha ifade oder mi, ama bu sadece

akı m bizde değil, sadece	 bizdebizde de ğil, Fransa'da

Avrupa normiar ı na gre ' bir hapishanede 30 bin kusur insan

bulunmas ı laz ı mmış , halbuki 50 bin küsur ki ş i bulunuyormu ş ;

o taktirde Fransı z uıaliyesi de bunukar şı lamas ı oümkün değ il

Bizde; bizde özelle ştirme tabii her sahaya gitmektedir, hele

bu fonlar maselesiyle bütçe Clesolosi kalkt ı ctadaa Bugüfl

bütçe fonlara dönü ştürüldü.	 ..

Peki, biz bu i şleri n.asU çöztimleyeceğdz, bir stajye-

rin, hatta bir hukuk fakültesinin haklar ı n ı n nas ı l somut,

olE?rak elde edilmesine yard ı mc ı olacağı z bu duruada

Bugün bir çocuk hukuk fakültesine giriyor, oraya

bir meslek edin ıaesi için giriyor . fakat kar şılaşmış bulunduğu

durumları biliyoz, haydi ç ıkt ı oradan, aram ı za geliyor,
Il 

bu sefer bir sene staj yapyor.Peki bunu kar şılamak 'için n

yapmak gerekir; bu sistem biradalet sistemi, bütün bunlar ı

0
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dü şünerek bir neticeye varmas ı , bir tedbirler manzumesi getftr-

mesi gerekmez miydi, nmà bu bütçe ve bu düzenin bunu getiraLsi

mUmkün de ğildir. Çünkü biz bugün acyo ekonomisini ya şamakta;

Acyo ekonomisini ya şamaktay ı z bu liberal ekonomi nedir diye

bunun tart ış mas ı n ı yapaıyorum., ana bir acyo ekonomisi var

Türkiye'de vebunu ya şaoktayı z

Arkada şlar ım, tahiat ıyla bu maddi durumu bu şekilde

eydana koyduktan sona, bunun arkas ı ndan şöyle bir mesele

geliyor ortaya; peki söyledik ba şlang ı çta, sen liberalistsi

ama özgürlüklere kr şı olan bu tutumun ne? 0 zaman şu ç ıkıyr

ortaya; dü ş ünce polisi nami altı nda her tarafa giren, bu

sadece bizde değil, her tarfa siren örgütler ç ık ıyor meydana,

resmi ajanlarç ıkıyor Her tarafa giriyorlar, mesele nedir;

mesele bir nevi dü şünceyi polis alt ı na, yafli bir cezalnd ır

alt ıfla ve onu ifade -etricme alt ı na almak.

Biz bunları burada syleyemiyoruz, bas ı nıı z bu

şekilde aç ık olarak meseleyi koymuor, koyam ı yor, ama ' biz hr

hukkçu olarak size şu acyo ekonomisinin getirdiği ktülük-

larden.bir tanesi; bugün bunal ı mı a şmak için etirilmekte

bulunan bir dü şünceler sistemi oiu şturulmcktad ır, riedir 0;

Liberal otoritariza meselesini getirmektedir. Bizde de ayn ı

şey olmuyor mu

12Eylü•lden çikt ık, sözde efendim parlamenter düzen

girdik. Parlamenter düzen sivil hayata gir 'ecok, ' ' sivil

hayata girme meselesi bizim için demokratikle şme meselesi,

bir sivil vard ır teberruttur 9 sivil vard ır deaokratt ı r.

Biz demokrabizasy6nun taraftar ı olan ki şi ve .hukukçu olarak

toplunun siville ştirilmesi de ğil, demokratize edilmesidir

bizim 'için önali olan. Bunun kr .şıı nda da sivil elbiseli

7-iz

Il
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bir tievi otoriter liberalizai dlnyatmaya çal ışıyorlar. 0 zaan
de ne, oluyor; • i şte fi şlerae oluyor, kontrollur özelletiriliyor
cezaevlerinjn, çnkU adam dU şönmüş , Avrupa iibomblesi derıi ş kk,
noro.al olarak ne . kadar olabilir, 30 bin' ki ş i, ama Fransa'da
50 bin ki ş i var 9 tabii bizden bunu sö rleyomiyom', 'çönkU

bizde istatistik yok, ben pek .cezayla ili1enaediu ici iç,

arkada şlar ım vard ı r bu rakamı, daha ii biliyorlar.

Bakı n ı z ne oluyor, burada özel1e ştirm; .o taktirde
bizim kar şı mı za bununla ç ıkıyor ve ikidd birde. hir korku
salma	 bir korku piyasas ı te ş okköl ediyor. K:im daha fazla
korku verecek. Hepimizde böyle bir korku psikozu içinde

yaşamaya al ış t ırma meselesi ç ıkmaktadı r, 0 halde, bu ekono-
mik düzenin, yani söylemi ş oldukları şu ekonomik dözenin
dzgUrlUkler konusunda getirmi ş bblundu ğ -durum tamamıyla
çeli şkili. Siyasi haklar konusud, siyasi özgdrlkler konu-
sunda 'malum 141 9 142 9 163, Bunu bir profesöröaöz "Allah' -

ancak. buna de ğ i ştirebilir" diyor . Sen toplumdas ı n ve profesör-
sbn, cezac ı s ı n ve kalkıyorsun kendi getirmi ş bulundu ğ n

hUkLmlerin de ğ i ştirilmesini Allah'a havale ediyorsun. Senin
buradaki muvcudiyetin 'ne, sen insan'd ğil misin, sen bunu
de ği ştirme yetkisine sahip de ğil misin? Ha, de ki, ben
141, 142 ve 1 63' U de ğ i ştirmek istemiyorum,' bu kadar aç ık ol
Hay ır, ba şka birisi de ğiştirecekmi ş .

İşte bunlar bu toplumda kald ıkça biz kendi meselele-
rimizi de, mesela bir Sosyal 	 olan

ili şkilerimiz mselesinde daha salim yola gidebilir miyiz,
daha serheste konu şabilir iyiz bunlar mevcut oldukça. 'Çhnk,
bizim kar şı mı za 141'9 142 ve 163. Art ı k yani bu i ş i biliyor-
sunuz , Tbrkiye Barolar Birliği kru1u şundan beri bunlarn
kalkmas ı n ı istemi ş ve hâM biz 1988 1 de bunlar ın tart ışmas ı nı
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yapaaktay ı z. Peki bir ç ıkış noktas ı nas ı l bulabiliri.

0 itibarla, ben diyorumki bu meselele ı i öst planda
biz dh şUnmediçe, ki daima Törkiye Barolar Br1iAinjn özelli-
ği budur ve Trkiye Barolar Birliğinin baz ı çevreler taraf ı dan

sevilmemesinin sebebi de hudur0'Ejz bunlar ı a ı olsa da
toplumumuzun akibeti bak ı rnı nan ile getir k.zorunday ı ,

Ne derlerse desinler, hiç ald ı rış etmek traf:ı n ı tutmuyoruz
şahsen tutmuyorum.	 -

Sözlerimi şununla bağIamk isterim. Geçenlerde, bunan
iki sene evvel Fransa'da Frans ı z Adaleti diye yay ı nlanmı br

kitap var, tavsiye ederim arkada şları ma. Oradn Frans ı z ada le—
tinin çe ş itli kategorileri incelenmekte. Kitabin yazar ı bu
kitab ı n önsözüne guhlari yazmış t ı r;

"Eğer orta zamanlar kendi derebeylörini yargılamış
olsayd ı orta zamanlar olamazd ı ."

Eğer biit ça ğı mı z kendi derebeylerin:L yahut da ken
adamlar ı nı yargı larsa çağı mı z olamaz. Bir devtr kapanack,
b ır devir ba ş1ayacak0 Oysa ba şka b ır çag başlamışt ı r.

Hepinize sayg ı lar sunuyorum. (Alk ışlar)

BAŞKAN— Çok te şekkür ederim Say ı n Arslanlp.
D ğerli arkada şları m 9 ba şka söz isteyen arkada şı m

var mı ?

Buyurun efendim,

AVOGİİITEK İN GÖKTUPK STJVARLI --Say ın Başkan, say ı n

üyeler; bu üç1 übcü kez katı ld ığı m Barolar Birli ği Genel
Kongresi oluyor. Ş imdiye kadar söz almad ım, ancak burada
birtakı m yakı nmalar, birtak ı m konu şmalar dinledik. Bukonu ş -

nialar ın pek ço ğu yararl ı 9 faydal ı ,
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İstekler var antidemokratik yasalar ın de ği şmesi l
Avukatl ı k Yasas ı ndan ş ikyetçiyiz, Avukatl ı k Yasas ı n ı n. de ğ iJ

1az ı m 9 T'oplantı ve Gösteri Yürüyü şleri Kanunu 9 Dernekle.

Yasas ı , YÖK Yasas ı ; bütün bunlar hakkı ndaki de ği şme isteklöj
elbette do ğru. Ancak, hukuk üstünlü ğünden de bahsediyoru.
Hukukun üetünlüünü adece istiyoruz. Hukukun üstLinitğü
Türkiye'de bugüne kadar sa ğlanmamış t ı r kan ı s ı aym.

ı m,

$mesi

li

tilkernizde bir kaymakam odas ı na gidiil bakı ld ığı
taktirde,. b ır kaymakam odas ı n ı n fevkalade teir ış ed ıld ıgı ,

bir hakim odas ı na gidildii zaman, hakim odas:Ln ı nyürekler
acı sı olduğu her zaman görülmektedir. Bugüne kadar uzun

zamand ı r aymakamlara, •valileze makam arabaları verildiği

halde 9 maalesef illerde dahi yeni yeni görülmekte servis,

arabalar ı , makam arabaları temin ediiaktedir baz ı savc ı ve
yargıç arkada şlar için.

Ş imdi hukuk de ğ iş sin diyoruz, nas ı l deği şecek hukuk.
Şöle ben•u konu üzerinde k ı saca bir durmak istiyorum. -

Evvela hukuk nedir; bence hukuk bir üst yap ı kurulu şuc1ur.
Hukuku altyap ı de ğ i ştirir. Tarihimizde bunun iki ör-ne ğ i

vardı r.

•	 -Eirincisi, Dernokrat Partiye kar şı tepki olarak do ğmu
olan 27 May ıs hareketi hukuku tamamen de ğiş tirdi. Gerekten

- 1961 Anayasas ı temel al ı narak birtakım demokratik ysalnr
getirildi. 0 dönemin Sendikalar Yasas ı n ı , o dönemin Toplant
ve Gösteri Yürüyü şleri Yasas ı n ı ; o dönemin Dernek Yasas ı nı ,

o dönemin özerk üniversite getiren yass ı nı bugün mum ışığıy
arıyoruz.	 -

Özgürlüklerin sebep oldu	 zannedilerek anar ş ik

olaylar bahane edilerek 12 Eylül hareketi geldi, 12 Eylül

hareketi bir altyap ı olu şturdu ve hukuku bu kere geriye
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do ğru baştan a ş ağıya değ i ştirdi ve şu dönemde biz demokrasiye

hasretiz, Demokrasi akeadelesi vermedikçe, ftlkemizde bUtdn

•	 demokratik kurallar yerle şmedike ne avukatlar olarak bizim

sonlar ı Ltı za çaregelir, ne de halk ı mı zı n, i şçimizin, köylö-

•	 mtIzn birçok soznlar ı na çare bulunur0

liikemizde depolitizasyon uygulamas ı oldu ğu sörece de

demokrasiye ula şmamı z, domokmtik yasalara kavu şmamı z r-iUr-ikdn

değildir.

Ben, 12 EylUl hareketinin getirdi ği hukukun, böyle

yüzeyden tedbirlerle, taleplerle, yak ı nmalarl	 deği şece ği'

kan ı s ında.de ğilim. Demokrttik akomdele de ğ i ş tir, belki SHP

iktidar olur, belki YP iktidar olur ,den.okrt olur, altyap ı'

değ i şir; hukuk e zaman de ği şebilir. J la bugUn .temdnni

edilmez, 1990'lara do ğru belki 12 Eyihi veya 27 May ı s hareketi:,

gibi bir hareket gelir hukuk de ğ i ş ir, ba şka Url değ i şmez

kan ı s ındaym.	 •

Biz ayd ı nlar olarak, avukatlar olarak en ba şta

demokratik mücadeleyi ön plana almak durumunay ız, Bunun

için çalışmak zorunday ı z, yoksa bugünkü gibi öz ğür bir

tart ışma ortamı na gelemeyiz,

Hepinize sayg ılar sunarım. (Alkışlar)

BAŞKAN- Tekkür'ederim efendim.

Başka söz alüak isteyen say ı n arkadas ı mı z var mı ?

Buyurun efendim.

1
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AV.AVN İ ÖZER (Bolu Barosu)- Say ı Divan, de ğerli ara
daşlarım; Br hayli arkada şları rz konulara tenas ettiler , en

•	 sözü uzatmak istemiyorum, Kı saca avukatlarnmı zn sağl ık sor'n-
lr ıy1a ilgilenmek i5tiyOUL1,

Bildiğiniz -gibi Emekli Sand ığı ve Sosyal Si-ortalar
Kurumu i şçilericiizin ve möturlar ımz ı n sa ğl ık son1arıyla

•	 ilgilenmekte, tedavi masraflar ı nı kar şı lamaktad ı r, Bugön
Bağ-Kur da esnaf ve töccara bu hakkı tn ı m ı t-ı r. Türkiye'de
genel sağl ık sigortas ı yoktur 9 kurulmamış t ı r, bu nedenle sa ece
çiftçilerve avukatlar s ağl ı . yard ııı nan yoksun bulunan iki
byk s ı nı f olarak bizler kalmışı z.

Burada arkada şlar ı oüz hakl ı olarak hukukun Ustnl-
ğönU savundular 9 dcıokratik 1.rucı ve kurallar ı n i şlerlik kazan-
mas ı nı istedher, ama kendi sosyal g venliğimizle ilgili oak

•	 kendi rae s lektaşlar,ı-mı z ı e kendi hakları mı z ı savunmakta biraz'
zay ıf kald ık zann ı mca,

Avukatlar Yard ımla şma Kanunu var, bu 1,5 sayfadb
ibaret  ve tabii zorunlu olmad ığı için kçk ve orta dereceli
barolar böyle bir sand ıktan da yoksun, bLiyUk broları mızd vr,
ama bu köçök harolar ı mzda yok. Halbuki çağıLda art ık böyl
olmamal ı bu. Trkiy'e Barolar Birli ğine bağl ı olarak hUkni
şahsiyete aiz Avuktlr Yardinla şma Kurulu şekLinde kanunda
değ i ş iklik .yap ı lmas ı n ı öneriyorum,'

BugUn birçok kbçUk yerlerde avukat rkada şlar ı cıı n
hasta. oldugunda paras ı olan olab ıl ır., olmayan clah ıl ır. Bu
nedenle ben bu yönde Birli ğin giri ş imde hulunmasıı temenn
ediyorum.

yrı ca, bildiğinz gibi birçok kamu kurumları birçok
dinlenme tesislerine sahip, bizim 20 bin Uye miz var, say ı.
bak ımı ndan gUçlU.bir sayı var, ama 'ekonomik yönden gUçsUzuz,
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Bu bakımdan ben diyorunki, bu gekild. e kurulacak olan vukati

Yardı mla şma Kurulunun biner lira parc. versek 2 milyar lira
yapar. Avukat sken de yard ı ma ihtiyac ı olab Ş.lir Avukat
hasta olab'iiir 9 o nedenle bu sağl ık sorununa biraz de ğineli[
avukatlar olarak.

Te şekkVr ederim. (Alk ışlar)

BAŞKAN- Te şekkUr ederim efendim,

Efendim, gLindenimizin 9 uncu maddesi üzerinde ba şka
söz almak isteyen var m ı? Yok.

Say ı n Birlik Ba şkan ı ciı z tüm arkada şlara oevap hususun--
da konu ş acaklar ve Sosyal Sigortalar Kurumu bakımından avukat
arkada şlar ın bu duruo1r ı n ı izah edecekler. .

Buyurunuz efendiriı .	 .

AVOTEOMAN EVEEN(Türkiye Barolar Birli ği Ba şkan ı )-Say

delege arkada şları m; Bugünkü Olağanüstü Genel Iurlumuzun

gnde mini böylece tamamlamış olmaktayı z.

-Hukuk, adalet ve. yarg ı sorunları üzerinde arkada şla-

rımı z ın dile getirdikleri görü şleri hep birlikte dinledik ve

gu ıarın bana mutlulk veren taraf ı , bugüne kadar aktard ığı m:

di şUndUğümüz ve niicaclelesini yaptığı m ı z sorunlar ı n tekrar

edilmi ş olması ve hiçbirinin halled ılmem ış bulunmas ı olo

Halledilmemi ş olmas ı oldu diyorum, bunu özellikle vurgulaak

istiyorum. Çünkü, haflgi sorunla kar şı laşı rsak kar şı laş al ı m

bu sorunun çözümlenmesi için yap ılmas ı gereken yasal veya

yönetsel düzenlemeler daima yeni bir sor ı n getirmekte, daima

yedi bir geriye gidi ş i vurgulamaktad ı r.

Görünen odurki ş bizim sorunlar ı mı z demokrasiyi içine

sindirmi ş ve demokratik bir düzen içinde yürümeye karar

ar

ara

Lz
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vermi ş bir yöneti ıin dzeltebilecei sonlard ı .r.

Herhangi bir sonmunuzu dUeltaek için ha şvurc1u ğumuz
•	 zaman, bu sorunlar ı n daha -da çapra şı k, daha da karm ş ,k hale

•	 :geldiğini görüyoruz. Özellikle son ç ıkan Avuktl ık Kununu
deği ştirön Yaa bunun en öneali öre ğini te şkil ediyor

Biz barolar ı n bağımsı zlığı için son derece titiz müca—

deleler içindeykon, bir de bakıyorsunuz barolara, barolar

genel 'kurullar ı na iştirak eden insanlara verilen cezalar ı n

hukuka ayk ı rı oldunu söylerken, her insan hr toplant ıya
•	 arzusuyla kat ı lı r, kat ı lmaaak 'hakkı da vard ır0Bunu ortadan

kaldı rıp para ezalar ı n ı getirenler bu para cezas ı n ı da az

bulup size daha fazla para cezas ı vrece ğiz diyorlar. DununlÈl

da kalmıyor, baroları n istiklllerini èll .erinden alı rken,

baro ba şkanları nı n yetkisini de ellrinden al ı:? seçim kurulu -

ba şkanlar ı n ı ceza vermekle yetkilikı lıyorlar,

Efndin 2 hükümete vermek laz ım değil, bundan sonra

şu şekilde oy klIanacdks ı n ız ve şunları seçeceksiniz gibi bir

.düzenlemenin getirilmesi ge-rekiyor, Bu düzenlemenin geli ş inddn

de memnun olaca ğıma Göreceklerki yine istedik7 eri sonuca

varanayacaklar.	 •

Efendim, İznıir Barosu üyelerini zevkle dinledik. Her

zaman Enver Arslnnalp	 abeyimiz. bnnacevapverrıedin der. •

Ben eskiden Frenkçe. konu ştu	 için konu şmalar ı n ı anlayaniyor

idinı , bu arada biraz F.renkçe ö ğrendim, ama bu dfa o da

tercünelere ba şlad ı ve burada İznir'de randevulaşıp burada hep

beraber konu şan arkada şlarrıı z ın yerini görüyoruzki Bal ıkes

Baosu Ba şkan ı doldurLıu ş ve bu sorunlar ı İznir.'de halletmi ş .

Bunun için de İzmir Barosu üyelerinin hepsine burada te şekkür

lerimisunuyorun. Tabii bu te şekkürlerin bütün dü şüncelerini
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•	 dile getiren arkada şlar ım ı z içindir.

Efendim, benim hep anla şı lma içinde, hep birbirimizi'

anlama iince •umduğumu için deinece ğim konular çok basit

bazı konulLr ı içeriyor. Euelarc.an b,iÉ tanesi lU ın yard ım.

• konusu. Ölöm yari ı lrı n ı n artt ı rılas ı talebinde bulundu bur

melekta şı mı z0 Aslı nda ölüm yarclifilarininl'az c,lduLu gerçek,

ancak, ba şka bir gerçek daha var: Biz be ş senelik ölm yard ı m

lar ı n ı yaparaı yoı duk, arkada şları mı z ı n, ölecek insdnları n hak.

sahipleri için bir fedakr ııkta bulunmas ı son derece taktire

şayan bir konudur, ama bu özverinin Türkiye Earolr' Birli ğine

intikal etmemesi sebebiyle öl ı yard ımlr ı nda önemli bir öurak-

sama ı n ortaya ç ıkmas ı da bizlrin yUzUnU k ı zartan, bizleri her

an biyVk mahcubiyetlar içine sokan bir konu o].arak.ortaya

ç ıkıyor ve bugUn görüyoruzki barolar ımı zn 61U.m yard ı nlar ındkn

• Türkiye Barolar Birli ğine olan borçlar ı , Türkiye Barolar Biri-

•	 ğine oIn borçlar ı da demeyece ğinı , Türkiye Barolar iirliğiae

aktarmak zorunda Qldukla ı , arkadaşları mı z ın alacakları , hak

• sahiplerinin alacaklar ı 7 milyona ula ş mış bulunuyor, 7 milyon

şöyle böyle 100 ki ş inin ölüm yard ı m ı olay ı d ı r. Buna rağmen bz

ölüm. yardı mlar ı nı bugüt ayn ı anda kar şılyaca" durumuna gelmi ş

olman ı n sevinci içindeyiz. Bu bütün kötü şartlara rağ en0 Dui.

yard ı mları n miktar ı n ı art.t ı rd ığı üı z taktirde, baro-lardaki

duraks araaları n bize fevkalade büyük üzüntüler getirece ğine

inan ıyoru.	 ,	 •	 •

Efendim, gene Bolu Üelegesiarkada şı mz sağlık yardinı

konular ı ndan bahsetti.,Tabii hani sağl ık yard ımı Sosyal

Sigorta Kurumunun kar şılıkl ı ünasebetl 'er 'içinde götürdü ğü bir

yard ım. Avukatları n bundan istifade etmemesi gibi bir kanuni

durum da roktur0 Avukat arkada şlar ı mı z isterlerse sağl ık

yardı mından istifade ederler, ama her menfaat bir yük



kar şılığı d ır0 Bunun için akada şları mı z ı n sağl ık sigortas ı n
da biz Uye olacağı z de[.ıeleri ve gerekli primi yat ı raalar ı
laz ı md ı r. Bunun için sorunu, ben Törkiye Barolr Birliğinin
sorunu de ğ*I de, akada şları mı zla topluluk siortas ı , arkada
lar ımı zla Türk Sosyal Sigortalar aras ı ndaki bir, sorun olarak
görmekteyim.

Efendim, bu arada 'ba şka bir konuya de ğinmek istiyoru
ve ölüm yard ı mları için önerdikleri örgütlenme konusunu da

Bursa Barosu gayet güzel yerinegetirdi ve bugün kendi içinde

kurdugubir sand ıkta ırka•da şla ı Lıızaçok önemli bir miktarda

yard ım yapabilmaktedir. Barolar ı mı'z bu hususta daha duyarl ı

olmak ve daha örgütlenecek bir pozisyona gelmek için 'istekli

olmalı d ı r. Bu taktirde sorun barolar çerçevesinde de halledile

cektir0 Hatt. a ben ölüm yard ı mı nı n da baro--Ları n kar şılanasvé

Türkiye Barolar Birli ğinin do ğrudan do ğruya ha:oları ri yardaiIa-

rı n ı hak sahiplerine aktarmas ı fikrinden yana oldu ğumu da

burada arz etmek isterim	 -	 .

Ş imdi sorun topluluk sigortas ına geldi, Efendim, 3395

sayı lı Yasa, Yani halk dilinde süper emeklilik yasas ı dediğidz
yasa çok Ur- "ali de ğ i ş iklikler gotirdi Bu de ğ . ) ikliklerin bi

kı smı yürürlü ğe girdi, bir k ı s ım mutlu az ı nl ık d a süper emekJi

'oldu.

Ş imdi:bu yasdn ı n 'ğetrdi'i yeniliklerin meslekta şları -

mı zauylamas ı konusunda Sosyal Sigortalar Kurumuyla önce

çok büyük ihtilafları naz oldu. Bu yasan ı n getirdi ği 6400 tavan

gösterges,inin meslekta şları mı za da uygulanmas ı gerekece ğinın

mücadelesini :apt ıkYe bu mücadele bir dönem sonra, üç ayl ık

sigorta primi ödeme döneminin sonunda Sosyal S:igortalar Kuru-,

munca zorla kabul edildi. Biz önce bunu bir haa' ı olarak

gördük ve Sosyal Sigorta Kurumu primleri tebli ğ edildiği

ları nı da haberdar ettim.. izriiÈ ve Ankara 'Barosu Ba şkan]-ah
toplant ı da hazı r. bulundular, İ tanbul Barosunun tomsilisi

hazır bulundu.

İhtilafı mız bu dönemdö, yani 1400 göstergeyle

--	 -------	 ----,-'---_	 ;- ____	
'--	 ..' -- -
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anda arkada şlar ı mı za kı yametler koptu, arkada şları mı zdan bir
kı smı , biz bu paraları nas ı l ödeyee ğ iz,. kebap mı satal ı m,
kestane mi satal ı m gibi telgra±'larla bizlere b,a şvurdular.

Gerçekten birçok. arkada şı mı z ı n henhz mesle ğş yeni
ba şlamış olmaları veya mesle ği tam manas ıyla yUtmemeleri
sebebiyle ve sadece barolaro Uye olma avantaj ı n ı ve onurunu
taşı mak için 'avukatl ık yaptı kları n ı bildiğ iazden bu ytkUn
çok bVytik ol'du ğu kan ı s ı na vard ık. Bu kan ıyla tekrar Sosyal
Sigortalar Kurumuna ba şvurduk, dedikki, arkada ş lar bu
primleri ödeyeme3r ecekler, biz yeni bir dözenlec ıd getireliin.
Bu a ş amada da Sosyal Sigortalar Kurumu, ben de Bakanla
bizzat görLi ş tLm ve yeni bir ciLzen]emeiçin bizi 3 Mart tari-
hinde toplant ıya çağı rd ı lar,toplantda bfiyfik.çapta demiyo-
rum, ama hemen hemen tamam ı yla Sosyal Sigortalar Kurumuyla
anlaş tık Anl şt ık, mart tarihin,de anla ş tıı rnz halde, bu
sözle şmenin irızalan ınas, gerekiyordu,, imzalanmad ı , bu arada

• prim devres ortaya ç ıktı ve 'nisan ayı nda primlerin ödenmesi'
gerekti. Primler ödenme desresine geldi ği halde, Sosyal

• Sigortalar Kurucıuyla tip sözle ş me imzalanamad ığı için hangi

ş ekilde pria ödenece ğikonusu aç ıkl ı k kazanmL.3 vebu
sözle ş menin imzalanmas ı olayn may ı s ayı na 'ta şt ı . May ı s
ay ı nda biz Sosyal Sigortalar Kurumuyla masaya oturduk, otur-

du ğumuz anda gördUkki vprd ıı mı z mutabakattan dönmü şlerdi.
flurada benim için bVyUk bir tedbirlilik sUz, konusudur

diyeöe ğ im; tesad(fen İstanbul, İzmir ve Ankara Barosu Ba şkan-

iarı t ı da haberdar ettim. İzmir ve Ankara Barosu Başkanları
toplant ı da hazı r bulundular, İstanbul Barosunun temsilcisi

haz ı r bulundu.

İhtilafimız bu dönemd, yani 1400 göstergeyle

0
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6400 gosterge aras ı nda srkede şlarıaın seç ın yapacakları donede

getirilecek olan geciknelerden dolay ı ceza ve faiz alnaaas

konusunda toplan ıyordu ve bu konuda da a ılaş e ştı k.

Sgortanukavelesi ônUmUze zürüldü ğü za ıan 9 bu ania şf

madan dönhldüğtnU 9 bütün prin alacaklar ı n ın oczalî öUnaesi

gerekece ğini ileri sürdüler. Biz de barolar ını za t.ebliğler

yaptık, toplant ıda bulunan baro ba şkanları de kendi boroler ı da

tebliğler yapaışlar;Arkada şlar ını zi 9 büokratlar ın bu dav-

ranışları yüzünden aldtLıış olduk ve bu k'adar önenli bir

noktaya geldiğini için de busigorta aukavelesiniinzalana-

yacağını uç ıkca söyledin ve ondan sonra bi ı ka ğ nüzakereniz

daha oldu Bu arada Bakan ve ilgililer seyahatlere ç ıktı lorl

,	 1+rl	 17 flflI ri1411 U L£ hiLl 1411 .-LJ h 1) .ı. U 	 k) 1. J. .L U k) J .J_1-1I .L	 l Lk L.L k) hi Ci k) J. ğ • k) k) k) k)

yeniden b ır anla şmaya vard ık. Bu anla şmaya gore art ık

sigorta kbnucıuz da çözöcılenaiş oldu.

Efendi, çöztinleae şekli hakkı nda da burada k ısaca

bilgi 'arz etraek isterin. Çünkü barolar ı n ı za döneceksiniz,

arkada şları nı z bu konuyu fevkalade.önea'siyorlar, her gün

çe şitli sorular soruyorlanr.

Ş imdi, bir kere iki ay ı gösterge getirilLü ştir•

Bunlardan birisinin. 1400. göstrgesi, yani bundan önceki

nornl düzenin göstergesidir..

incisi de süpr emeklilik dediğiniz düzenin göster-,

gesidirki, üst göstergesi 6400 olnaktad ı r,

Arkac1 a şloriniz sozle şnen ın ı zosı tor ıhınden ıtibored

alt ı ay içinde bu konallordan hangisini tercih ed ıyorlarsa

beyanda bulunna hakk ı na sahiptirler. Bubeyanlar ına göre de

topluluk sigortası durualar ı şekillenecektir.

/
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•	 Ancak, altj, ayl ık, dönem içinde iki ay içinde'sigorta
primlerini ödeyenlerden -ilk anlasnamiz da böyleydi- faiz ve
geciktıe zammı alı nmayacaktı r. İki y içinde b:yanda bulunmayan,
dört ay içinde beyanda bulunanlardan ise'faiz ve gecikn zao ıı
alı nacakt ı r. Hiç beyanda bu1unmayan1r ı n sigota1 ı 1 ık durumlprı
da eskiden olduğu gibi sUrecekti.

Burada gene bir yeni konuyu a3 rd ı nlatrıak istiyorum,
çünkü birçok baro[ ıuz ve arkadaş ları ciı z tarafı ndan yanl ış
anlaşı ldı .

3395 say ılı Yasa öceden de söyledi ğ im gibi çok büyük
de ği ş iklikler getirdi. Bunlardan birisi,art ık be ş senelik
ortilaran ı n kalkmış olmas ı d ır. Biz bunu barolar ı mı za ve aes-
lekta şları m ı za tebliğ ettiğimiz zaman9 bu de ğ iş ikliğ in
topluluk sigortas ıyla getirilmi ş olduğu zehab ıyla büyük
infialler koptu. Asl ı nda bu yedinci ayda, temmuz ay ı nda
Yasa de ğiş ikliğiyle getirilmi ş bir düzenlemed.ir.

Ancak, bu düzenlemede de arkada şları mı zın müktesep
hakları kor ı nmu ştu ı , konu şöyledir;

Eme:lili ğihe be ş y ı l kalmış blanlar a :j5. be ş y ı ldan
az kalmış olanlar be ş y ı llı k.prim ödemelerinin ortalamas ına
göre emekliliğe hak kazanacaklard ı r. Be ş y ı ldan fazla kalmış
olanlar içinse ayrı bir derecelenme getirilmi ştir. Alt ı seni
kalmış olanlar için alt ı senenin ortalamas ı , yedi senesi
kalmış olanlar için yedi senenin ortalhmas ı , onbe ş senesi
kalmış olanlar da onbe ş senelik ortalama üzerinden değerlen-
dirilecektir.

Bunu şunun için, söylüyorum; arkada ş lar bundan sonra
her arkada ı mı z ı n durumu müsaitse en üst düzeyden rim
ödemelerinde çok büyük avantin-j vardı r. Onun için, bugün
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üçük bir miktar paray ı ödemeden kaç ınlar ise, yar ı n kend
hakları n ı , daha daöneoj ı si yar ı n çooukia ı n ı n haklarıı
zarara uğratmış olacklarc1 ır, ama bütün bunlara ra ğmen hiç
para ödeyemeyecek durumda olan akada şlarıı z için de bizim

Söyleyecek Sözümüz yoktur, Yaln ız onlar için de getirilmi ş
,bir imkrı bulunmaktad ı r.

Ayrıca, gene bu tip sbzle şmenin getirdiği yen ilik—
ler içinde art ık dönem kalk ı tı r 9 bu[ dan sonraher aiada ş
prim arttığı günden itibaren bu arttirima tabi olacakt ı .
Ggne dönem kalkmış tır,her, 	 arkada şı mız ayi 	 oiarak ay
sonunda primlerini ödemek durumundadı rlar ve bütün bunları n
dışı nda da üst göstergeye meslektalarım.ı zı n yetişebiımesi
için he y ı l bir kademe ileleme olayı gtirilmi ş bulunmakta
Bu husucu özellikle aç ıklamak istiyoruca

Te şekkür. ederim 9 saygılar sunuyorum. (Alkışlar)

BAŞKAN_ Te şekkür ederim Say ı n Ba şkan.
Birlik Ba şkan ı m.ı z ı n konu şmasıyla gündemimiz sona

ermi ştir.

Genel Kurulumuzu sonuna kadar takip etmek inceli ğınd
bulunan yüce Danıştayın Say ın Ba şkanı na da bu arada te şekkür
ediyorum.

De ğerli meslekta şlarım, Size şük.rahlrmı zj, sayg ılar
mı zı sunuyor, iyi yolculuklar diliyoruz. (Alkışlar)

lı r,

r
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